
Podpeč Ponikve

Prvo 'dobrepoljsko 
vandranje' v 
soboto, 16. 10. 
2010, je v celoti 
uspelo

Prispevke za naslednjo 
številko sprejemamo 
najkasneje 
do 15. 11. 2010.
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Piše: župan Janez Pavlin

Spoštovane občanke, dragi občani.

Dovolite mi, da se vam najprej prisrčno
zahvalim za vaše glasove in za izkazano
zaupanje. Iskrena HVALA. To me opo-
gumlja, da se še bolj posvetim našim no-
vim skupnim ciljem, ki so zdaj pred na-
mi ter še naprej delujemo v prid hitrej-
šega razvoja in boljše socialne povezano-
sti. Potrudil se bom, da bom vaše zaupa-
nje, v mandatnem obdobju 2010 - 2014,
upravičil in program tudi izpeljal. Hvala
tudi vsem za prijazen prijateljski sprejem
in koristne predloge v času volilne kam-
panje. Toda še je čas, da se srečamo, še
so priložnosti, da se pogovorimo in pre-
tehtamo začrtano pot. Veselim se nadalj-
njega dela in sodelovanja za napredek
občine Dobrepolje ter kakovosti življenja
v sozvočju z naravo. Zagotavljam vam, da
bom s sodelovanjem, strpnostjo ter argu-
menti sledil viziji uravnoteženega razvo-
ja ter zaupano nalogo dobro opravil.

Prva tretjina jeseni je za nami. Nič kaj
naklonjena nam ni. Dežja smo hitro na-
veličani. Toda v našem srcu in duši pa je
izraz veselja in zahvale, ko pobiramo sa-
dove narave in našega dela. V naši obči-
ni pa občutimo še solidarnost in dobro-
to, ki nam jo izkazujejo številni ljudje, ko
nam pomagajo odpraviti posledice kata-
strofalne poplave. Organizirane so do-
brodelne prireditve (Videm, Prevalje,
Šentvid pri Stični, Križe pri Tržiču), zbi-
rajo seno, žito in poljske pridelke, nudi-
jo finančno in drugo pomoč posamez-
nim družinam, ves čas nudita pomoč
Rdeči križ in Karitas, še vedno pride kak-
šna dotacija. Skratka, veseli smo vsake
pomoči. Življenje gre dalje, a ne smemo
pozabiti, da so nekateri izgubili skoraj vse
in so v stiski. Pomagajmo jim. 

»Po svetu pustošijo nesreče - vojne in
bolezni, potresi, poplave in požari - toda
vedno jim sledijo pogumna dejanja in
skrb, ki osupljajo človeško srce. Luč v po-
polni temi.« (Charlotte Gray).

Veliko sem na terenu in vidim žalost-
no podobo hiš, ki so bile pod vodo. Šele
sedaj se vidi, kakšne so posledice. Vlaga
v nekaterih objektih je že prišla tudi v pr-
vo nadstropje. Občina je nabavila 45 raz-
vlažilnih naprav. Če je še kakšna potre-
ba, oglasite se na občini in pomagali vam
bomo. Na Elektro Ljubljana sem se obr-
nil za finančno pomoč ali pa z dobropi-
som na položnici pomagajo občanom po
seznamu, ki bi jim ga poslala občina. Žal

smo dobili odgovor, da nimajo več sred-
stev, kar me je zelo presenetilo. 

Z veseljem lahko povem, da je bila po
treh tednih od obiska predsednika RS dr.
Danila Türka realizirana njegova obljuba,
da se Strugam zagotovi boljša mobilna te-
lefonija s postavitvijo Mobitelove antene
na Grmadi. Iskrena hvala kabinetu pred-
sednika RS, Ministrstvu za obrambo in
Mobitelu. Za struško dolino je to velika
pridobitev, ki smo jo čakali kar nekaj let.
Le nekaj hiš v Podtabru in Kolenči vasi
ostaja brez signala, a smo že zaprosili
Mobitel za tehnično rešitev, da tem ob-
čanom čim prej zagotovijo mobilno tele-
fonijo.

S predstavniki Telekoma in GVO-ja
smo že imeli sestanek, na katerem smo
se pogovarjali kako izboljšati obstoječe
stanje v Strugah in Dobrepolju, ter zago-
toviti internetni dostop. 

Tudi sestanek pri ministru za okolje
in prostor dr. Roku Žarniću prinaša opti-
mizem. Poleg ministra so se sestanka
udeležili Bojan Dejak - Generalni direk-
tor direktorata za javne službe in investi-
cije, Stanka Koren - Direktorica urada za
upravljanje z vodami, Vesna Sušec - urad
za upravljanje z vodami (vodna soglasja),
Tomaž Globokar - sektor za vode, odde-
lek za vodni sklad, Damijan Uranker - se-
kretar sektorja za prostorsko načrtovanje
na lokalni ravni.

Največ govora je bilo o odpravi posle-
dic poplave, vzdrževanju vodotokov in
suhe struge Rašice, vzdrževanju požiral-
nikov, dograditvi nasipov. V začetku no-
vembra si bo delegacija iz ministrstva og-
ledala stanje na terenu in pripravila plan
del. 

Obljubljena je pomoč pri gradnji ČN
Bruhanja vas in kanalizacije, ter črpanju
sredstev in strukturnih skladov. Več po-
zornosti bodo posvetili delovanju kam-
noloma ter njeni sanaciji. Vodni sklad ni
več namenjen sofinanciranju izgradnji
lokalnih vodovodov, tako ostajamo brez
dodatnih sredstev pri izgradnji vodovo-
da Hočevje. 

Kot sem že napisal, so potrebna pred-
hodna arheološka izkopavanja zaradi pri-
prave OPN (občinskega prostorskega na-
črta). Arheologi so pričeli z izvajanjem
teh del. Povedati moram, da niso upošte-
vali dogovorjenih postopkov o dolžini iz-
kopavanja 4 do 8 metrov. Narejeni so ka-

nali oziroma jarki tudi do dolžine 60 m.
Poleg tega so poškodovali drevesa, na-
pravili škodo na kmetijskih površinah ter
napravili izkopavanja na nepredvidenem
mestu. Vsem lastnikom se zaradi takšne-
ga ravnanja izvajalca iskreno opraviču-
jem. Z izvajalcem del se bomo pogovori-
li, kako bomo zemljišče čim prej vrnili v
prvotno stanje in popravili škodo, ki so
jo storili. 

Zaradi slabega vremena so se zavlekla
nekatera gradbena dela na poškodovani
infrastrukturi ter asfaltiranju. Priključek
ceste v Četežu bo zaključen prvi teden v
novembru. 

Z vzdrževalcem cest in zimske službe
smo se dogovorili, da se pločniki več ne
plužijo klasično s plugom, ampak da se
sneg odstrani s snežnim puhalom in od-
vozom. 

Nadaljuje se izdelava projektne doku-
mentacije za kanalizacijo v Ponikvah. Pri-
dobivajo se soglasja potrebnih soglasoda-
jalcev na PGD. Občina pripravlja služ-
nostne pogodbe z lastniki zemljišč, po
katerih bo potekala kanalizacija. Podpis
pogodb z notarjem bo organiziran dolo-
čen dan v gasilskem domu v Ponikvah.
Po podpisu vseh pogodb bo projekt vlo-
žen na Upravno enoto za pridobitev
gradbenega dovoljenja. Naj omenim, da
je že izvedena prva faza izbire izvajalca.
Trem ponudnikom smo priznali uspo-
sobljenost izvajanja. Planiramo, da bomo
do konca letošnjega leta imeli že izbra-
nega izvajalca del. 

Začeli smo že s pripravo proračuna za
naslednje leto. Želja je veliko. Proračun
bo zelo racionalno naravnan, poskuša-
mo pridobiti čim več sredstev na prihod-
kovni strani. Optimalno bomo določili
vsako postavko. Več o proračunu pa v na-
slednji številki.

Ko boste prebirali te vrstice, bo prvi
november že za nami, a vseeno naj vas
spomnim, da bi na pokopališču bolj lo-
čevali sveče od drugih odpadkov. Za sve-
če imamo posebne zabojnike postavlje-
ne v neposredni bližini kontejnerja za os-
tale odpadke. Menim, da ni pretežko, le
navaditi se moramo. Imejmo tudi ekološ-
ki čut in bodimo zgledna občina, občina
prijazna tudi do okolja. Hvala za razume-
vanje.

Članek pa danes zaključujem z misli-
jo, ki bo aktualna v prvi polovici meseca
novembra. Želim, da bi bilo dobrih idej
čim več, ter imeli prijatelje ob sebi. Kajti
prijateljstvo je zaklad, je sreča, je življe-
nje, je zdravje. Vedno si zadovoljen, ko
imaš ob sebi prijatelja, ki te razume in ti
pomaga v težkih trenutkih.

»Ko se grozdni sok spremeni v vino, je
čas za dobre misli in bolj pristne medse-
bojne odnose.« ◆
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Mojca Pugelj 

V torek, dne 26.10., so se na prvi redni se-
ji Občinskega sveta Občine Dobrepolje

sestali novo izvoljeni svetniki in svetnice
ter ponovno izvoljeni župan Janez Pavlin.
Sejo je na začetku vodil najstarejši član
Občinskega sveta, Franjo Kastelic, ki je

najprej predstavil vse svetnike. In kdo so
tisti, ki bodo v naslednjih letih zastopali
interese lokalne skupnosti? Jože Hočevar,
Martina Strnad in Janez Šporar iz vrst NS-
i, Franjo Kastelic iz SD, Janez Škulj, Ro-
man Bukovec, Judita Oblak in Jože Hren
iz SDS, Alojzij Palčar iz LDS ter Marko
Marolt, Tina Gačnik in Jože Miklič iz vrst
SLS. Vodenje seje je nato predal Jožetu
Hočevarju. 

Sledilo je kratko poročilo predsednice
občinske volilne komisije, Nine Samec, o
izidu volitev za župana in občinski svet
in zahvala vsem članom komisije za ko-
rektno delo. V nadaljevanju je bila ime-
novana 3 članska mandatna komisija, v
sestavi Judita Oblak, Martina Strnad in Ti-
na Gačnik, ki je pregledala izide lokalnih
volitev in ugotovila, da so rezultati voli-
tev nesporni. 

Na koncu je nekaj besed spregovoril še
župan, Janez Pavlin, katerega največja že-
lja je, da bi znali sodelovati. Pričakuje
konstruktiven občinski svet, ki bo delo-
val v dobrobit občanov in občine. 

Županu in članom občinskega sveta
želim uspešno delovanje ter čim več do-
seženih ciljev! ◆

Novi svetniki ter župan Janez Pavlin so se že sestali na 1. redni seji

Bogenšperk, 20. 10. 2010

Regionalno stičišče nevladnih organizacij
Osrednjeslovenske regije, ki deluje v okviru
Društva za razvoj in varovanje Geossa, je
eno izmed 10 regionalnih stičišč, ki nudi
podporo društvom, zasebnim zavodom in
ustanovam v Sloveniji. Z uspešno prijavo na
razpis Ministrstva za javno upravo smo za iz-
vajanje aktivnosti med leti 2009 - 2010 iz
Evropskega socialnega sklada namenjene-
ga spodbujanju razvoja NVO, civilnega in so-
cialnega dialoga pridobili sredstva v višini
234.000 EUR. 

V Sloveniji je namreč registriranih več kot
23.000 nevladnih organizacij, na območju
osrednje Slovenije 5.000, kar predstavlja do-
bro četrtino vseh društev, zasebnih zavodov
in ustanov v Sloveniji. V njih številni prosto-
voljci namenijo veliko svojega časa, vsi pa se
srečujejo s podobnimi težavami, saj si zaradi
pomanjkanja sredstev ne morejo privoščiti
kakovostnih izobraževanj in strokovnih stori-
tev; kot so: računovodske storitve, pravna po-
moč, pomoč pri komunikaciji projektov, po-

moč pri kandidiranju na razpisih, izdelava
spletnih strani idr. Zato je neustrezna tudi us-
posobljenost članov v društvih za pomembno
poseganje v civilni dialog, v procese odloča-
nja vladnega sektorja, kot tudi za prevzema-
nje javnih služb oz. izvajanje javnih storitev, ki
bi bile v izvedbi NVO cenejše in bolj po meri
ljudi.

Društvo Geoss tako izvaja vlogo regional-
nega stičišča od začetka lanskega leta. V tem
času smo za NVO iz osrednje Slovenije opra-
vili več kot 500 svetovanj, največ s področja
razpisov in računovodstva ter v programe izo-
braževanj vključili več kot 350 predstavnikov
društev, kar kaže na veliko željo po profesio-
nalizaciji nevladnih organizacij in pridobiva-
nju sredstev za njihovo delovanje. S področja
razpisov nam je tako za nevladne organizaci-
je do danes uspelo pridobiti že okrog 0,5
mio EUR. Za nami je tudi obdobje ustvarjanja
lastne prepoznavnosti in usposobljenosti ka-
dra za izvajanje nalog. Na področju informira-
nja smo vzpostavili spletno stran z relevantni-
mi vsebinami za NVO in izdajali mesečni in-
formator. Med pomembnejšimi dosežki je tu-

di pomoč društvom pri zaposlitvi 13 oseb v
okviru javnih del, organizacija dvodnevnega
festivala NVO in vzpostavitev 30 spletnih
strani za društva. Za krepitev civilnega dialo-
ga smo s skupno pobudo Moja družba vsa re-
gionalna stičišča in CNVOS nagovarjali kandi-
date za župane, da v svojih predvolilnih oblju-
bah jasno povedo, kaj bodo naredili za ne-
vladni sektor oziroma lažje delovanje in večjo
vlogo društev. V ta namen je izšel tudi priroč-
nik Skupaj za skupnost za komuniciranje
NVO z lokalnimi skupnosti, ki smo ga sklenili
s predlogom sporazuma med občino in druš-
tvi. Prav na področju civilnega dialoga želimo
v prihodnje še okrepiti svoje delovanje in
spodbuditi NVO za prevzem aktivnejše vloge.

Društvo Geoss izpolnjuje svoje osnovno po-
slanstvo, to je širitev domoljubja, izražanja
svoje biti - tudi z izvajanjem podpore druš-
tvom, ustanovam in zasebnim zavodom v re-
giji. Tako smo se ponovno prijavili na razpis
Ministrstva za javno upravo za nadaljevanje
projekta do konca oktobra leta 2012.

www.srce-me-povezuje.si

Rezultati regionalnega stičišča nevladnih organizacij Osrednjeslovenske regije
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Občinska volilna komisija Občine Dobrepolje je na seji dne 11. oktobra
2010 ugotovila naslednji izid glasovanja za volitve župana in članov

občinskega sveta Občine Dobrepolje:

I.

Neveljavnih glasovnic pri glasovanju za župana: 18
Neveljavnih glasovnic pri glasovanju za občinski svet: 64

II.
SKUPNI REZULTAT GLASOVANJA ZA ŽUPANA V OBČINI

Posamezni kandidati so prejeli naslednje število glasov:

OPOMBA: Kontrola: skupno število glasov za kandidate + neveljavne  =
število oddanih glasovnic.

Občinska volilna komisija je skladno z določbami 107. člena ZLV ugotovila,
da je za župana v prvem krogu volitev izvoljen JANEZ PAVLIN.

III.

MANDATI ZA OBČINSKI SVET

Posamezne liste kandidatov so skupno v Občini Dobrepolje dobile naslednje
število glasov:

Glasov % gl. Št.
man. Ime liste

395 21,81 3 Nova Slovenija-krščanska ljudska stranka (N.Si)

158 8,72 1 Socialni demokrati-SD

550 30,37 4 Slovenska demokratska stranka - SDS

222 12,26 1 LDS Liberalna demokracija Slovenije

486 26,84 3 SLS Slovenska ljudska stranka

ANTON JAKOPIČ 498   glasov 26,72%

JANEZ PAVLIN 1067  glasov 57,24%

ALOJZIJ PALČAR 182  glasov 9,76%

ZORAN TAVŽELJ 117  glasov 6,28%

SKUPNO ŠTEVILO VOLIVCEV 3.028

SKUPAJ GLASOVALO 1.882

ODSTOTEK UDELEŽBE 62,15%

Poročilo
O IZIDU VOLITEV ZA ŽUPANA IN ČLANOV OBČINSKEGA SVETA

OBČINE DOBREPOLJE

Člani občinskega sveta Občine Dobrepolje,
izvoljeni na volitvah 10. oktobra 2010 so:

št.  ime in priimek ime liste 

1. JOŽE HOČEVAR N.Si

2. MARTINA STRNAD N.Si 

3. JANEZ PAVLIN N.Si

4. FRANJO KASTELIC SD

5. JANEZ ŠKULJ SDS

6. ROMAN BUKOVEC SDS

7. JUDITA OBLAK SDS

8. JOŽE HREN SDS

9. ALOJZIJ PALČAR LDS 

10. MARKO MAROLT SLS

11. TINA GAČNIK SLS

12. JOŽE MIKLIČ SLS

Občinski odbor SDS Dobrepolje

se vsem svojim volivkam in volivcem
zahvaljuje za veliko podporo, ki ste
nam jo letos namenili na lokalnih
volitvah. S 30,37% glasov je SDS

dosegla najboljši rezultat in od 12–ih
svetniških mest dobila 4 občinske

svetnike. 

Dodelili ste nam odgovornost, ki jo
bomo z delom v občinskem svetu
poskušali maksimalno upravičiti.

OO SDS Dobrepolje
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Na podlagi Zakona o kmetijstvu (Ur.l. RS, št. 45/08), Odloka o proračunu Občine Do-
brepolje za leto 2010 (Ur.l. RS, št. 112/09) in Pravilnika o sofinanciranju programov

za ohranjanje in razvoj kmetijstva in podeželja v občini Dobrepolje (Ur.l. RS, št.
90/2007) Občina Dobrepolje objavlja

Javni razpis za dodelitev sredstev 
za ohranjanje in razvoj kmetijstva 
in podeželja v občini Dobrepolje 

za leto 2010
1. Predmet javnega razpisa je dodeljevanje sredstev pomoči za ohranjanje in razvoj
kmetijstva in podeželja v občini Dobrepolje za leto 2010 in sicer za izvajanje slede-
čih ukrepov:
Skupinske izjeme za kmetijstvo  (pomoč za plačilo zavarovalnih premij,
2. Okvirna vrednost razpisanih proračunskih sredstev za posamezne namene:
* pomoč za plačilo zavarovalnih premij 5.000,00 EUR,
3. Upravičenci do sredstev po tem razpisu so:
(pravne in fizične osebe, ki se ukvarjajo s kmetijsko dejavnostjo, imajo stalno bivališ-
če oz. sedež v občini, so vpisani v register kmetijskih gospodarstev in imajo v lasti oz.
v zakupu kmetijska zemljišča, ki ležijo na območju občine Dobrepolje,
4. Razpisna področja:

A/  POMOČ ZA PLAČILO ZAVAROVALNIH PREMIJ - v skupni višini 5.000,00 EUR
Sredstva se dodelijo za delno kritje stroškov zavarovanja bolezni domačih živali. 
Upravičeni stroški:
• stroški zavarovalnih premij za zavarovanje živali.
Finančne določbe v okviru pomoči za plačilo zavarovalnih premij:
• finančna pomoč se dodeli v obliki nepovratnih sredstev,
• višina pomoči znaša do 50 % upravičenih stroškov obračunane zavarovalne premi-

je ob upoštevanju dodeljene pomoči na državnem nivoju. 
5. Vsebina vloge (obvezne priloge) in navodila za izpolnitev vloge za navedeni ukrep
so navedena v razpisni dokumentaciji oz. na obrazcih vloge. Obrazce vlog lahko zain-
teresirani dobijo v delovnem času občinske uprave na naslovu: Občina Dobrepolje, Vi-
dem 35, 1312 Videm-Dobrepolje, oziroma na spletni strani občine: www.dobrepo-
lje.si. 
6. Obravnavane bodo le popolne vloge, vlagatelji, katerih vloge bodo nepopolne, bo-
do pozvani k dopolnitvi.
7. Rok vložitve prošenj za dodelitev sredstev za sofinanciranje na področju kmetijstva
v letu 2010 je 19. 11. 2010. Prosilci vložijo prošnje na naslov: Občina Dobrepolje, Vi-
dem 35, 1312 Videm-Dobrepolje, kjer lahko zainteresirani v času uradnih ur dobijo
vse dodatne informacije pri svetovalcu za pravne in splošne zadeve, Matjažu Kovači-
ču. Vloge morajo biti dostavljene v zapečateni kuverti z oznako NE ODPIRAJ - »sofi-
nanciranje programov za ohranjanje in razvoj kmetijstva in podeželja v letu 2010«.
8. Odpiranje vlog bo v 3 dneh po poteku roka za oddajo vlog na sedežu Občine Dobre-
polje, Videm 35, 1312 Videm-Dobrepolje.
9. Prosilci bodo o izidu javnega razpisa obveščeni s sklepom najkasneje 20 dni po od-
piranju vlog. Sklep bo prosilcem posredovan v 8-ih dneh po sprejemu. Odobrena
sredstva bodo upravičencem nakazana v roku 15. dni od podpisa pogodbe.
10. Medsebojna razmerja med občino in prejemniki sredstev pomoči bodo urejena s
pogodbo.

Številka: 41010-0003/2010      Datum: 5.10.2010
Občina Dobrepolje, župan Janez Pavlin

Podjetniške in
druge informacije

Pripravil RC Kočevje Ribnica d.o.o.. Za
natančne podatke si oglejte celotne razpise v
uradnih listih ali na spletnih straneh
www.podjetniski-portal.si. Vse, ki bi želeli na
svoj elektronski naslov prejemati tedensko
sveže informacije o podjetniških razpisih,
sejmih, novostih iz poslovnega sveta,
ponudbe - povpraševanje po izdelkih in storit-
vah vabimo, da pokličete na št. 01/8950-
610, 031/647-793 ali pišete na e-naslov:
info@rc-kocevjeribnica.si. Posredovanje infor-
macij po e-pošti je brezplačno.

1. Javni poziv za pomoč podjetjem, ki so utr-
pela škodo kot posledico poplav, september
2010. Razpisnik: Slovenski podjetniški sklad.
Predmet razpisa: je pomoč v obliki nepovratnih
sredstev podjetjem, ki so utrpeli škodo kot posle-
dico poplav september 2010. Pomoč bo dodelje-
na po pravilu »de minimis.« Pogoji za sodelova-
nje: Na poziv se lahko prijavijo podjetja z delova-
njem v občinah, kjer je nastala gospodarska
škoda kot posledica poplav september 2010 (v
občinah, za katere je Uprava RS za zaščito in re-
ševanje izdala sklep, da se v njih prične ocenje-
vati škodo zaradi posledic poplav v času med
16.9. in 20. 9. 2010). Rok: do 3. 11. 2010.

Več: www.podjetniskisklad.si/index.php?op-
tion=com_content&view=article&id=143&Ite-
mid=138

2. Javni razpis »Mladi raziskovalci iz gospo-
darstva - generacija 2010«. Razpisnik: Javna
agencija za tehnološki razvoj Republike Sloveni-
je. Predmet razpisa: je sofinanciranje stroškov,
povezanih z raziskovalnim delom mladih razisko-
valcev in raziskovalk iz gospodarstva do pridobi-
tve naslova doktor znanosti. Namen razpisa je
omogočiti mladim raziskovalcem, da z delom pri-
dobijo nova temeljna oziroma splošna znanstve-
na in tehnična znanja, ki predstavljajo izviren
prispevek k znanosti, ter da sočasno pridobijo
kakovostne izkušnje, s katerimi se lahko po kon-
čanem študiju suvereno soočijo z izzivi v gospo-
darstvu. Rok: je 29.10.2010, do 12. ure. Več:
www.tia.si/MR10,641,0,1,1.html

3. Javni razpis Garancije Sklada za bančne
kredite s subvencijo obrestne mere (P1 B
2010). Razpisnik: Javni sklad Republike Sloveni-
je za podjetništvo. Predmet razpisa: so garancije
Sklada za bančne kredite s subvencijo obrestne
mere, ki jih razpisuje Sklad v sodelovanju z ban-
kami. Ugodnost kredita je izražena v nižji obrest-
ni meri, ročnosti kredita in možnosti koriščenja
moratorija pri vračilu kreditov. Rok: do 20. 1.
2011 oz. do porabe sredstev.

Več: www.podjetniskisklad.si/index.php?op-
tion=com_content&view=article&id=141&Ite-
mid=137
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Potek večjega števila osebnih 
izkaznic ter pravočasna pridobitev
nove osebne izkaznice
20.10.2010 je minilo 10 let, od kar je po Zakonu o osebni izkaz-
nici, iz leta 1997, prenehala veljavnost vsem starim osebnim iz-
kaznicam, izdanim po osamosvojitvi Republike Slovenije. Iz na-
vedenega razloga je bilo v zadnjih mesecih leta 2000 izdano
večje število osebnih izkaznic z veljavnostjo 10 let. 

Obdobje veljavnosti teh dokumentov se ponovno izteka. Tako bo
v letošnjem novembru potekla veljavnost 50.205 osebnim izkaz-
nicam, v mesecu decembru pa 84.131 osebnim izkaznicam. Iz
evidence Ministrstva za notranje zadeve prav tako izhaja, da je v
letošnjem letu 41.875 državljanom že potekla veljavnost osebne
izkaznice, pa nove še niso pridobili. 

Proizvajalec osebnih izkaznice, mora skladno s pogodbo, oseb-
no izkaznico izdelati v roku 4 delovnih dni od prejema naročila, v
primeru prejema več kot 2.000 vlog dnevno, pa se lahko rok za
izdelavo podaljša. 

Ker pričakujemo povečano število vlog in s tem podaljšanje ro-
ka za izdelavo osebnih izkaznic, vse državljane pozivamo, da
preverijo veljavnost svojih osebnih izkaznic ter vlogo za izdajo
nove osebne izkaznice vložijo pravočasno. 

Dodatne informacije: 

Osebna izkaznica ni obvezen dokument za mladoletne državlja-
ne, mora pa jo imeti vsak polnoleten državljan s stalnim prebiva-
liščem v Republiki Sloveniji, če nima druge veljavne javne listine,
opremljene s fotografijo, ki jo je izdal državni organ (torej če ni-
ma veljavnega potnega lista, vozniškega dovoljenja, obmejne
prepustnice, orožnega lista ipd.). 

Vloga za izdajo osebne izkaznice se lahko vloži le osebno, na ka-
teri koli upravni enoti, ne glede na kraj stalnega prebivališča. Vlo-
go za izdajo osebne izkaznice mladoletne osebe, vloži zakoniti
zastopnik. Otrok po dopolnjenem 8 letu starosti, mora biti ob vlo-
gi navzoč. Vlogi je potrebno predložiti fotografijo ali potrdilo z re-
ferenčno številko iz sistema E-fotograf (slika v digitalni obliki) ter
staro osebno izkaznico, ki jo uradna oseba uniči.

Cena, ki vsebuje plačilo obrazca s personalizacijo in upravno tak-
so, znaša: 
• 16,70 EUR za osebno izkaznico z veljavnostjo 10 let 

(za polnoletne državljane); 
• 13,16 EUR za osebno izkaznico z veljavnostjo 5 let 

(za državljane od 3 do 18 leta starosti);
• 13,16 EUR za osebno izkaznico z veljavnostjo 3 let 

(za državljane do 3 leta starosti).

Osebna izkaznica je dokument za izkazovanje istovetnosti ter dr-
žavljanstva, z veljavno osebno izkaznico pa lahko slovenski dr-
žavljani tudi potujejo in sicer v Avstrijo, Andoro, Belgijo, Bolgari-
jo, Bosno in Hercegovino, Ciper, Češko, Črno Goro, Dansko, Esto-
nijo, Finsko, Francijo, Grčijo, Hrvaško, Irsko, Italijo, Islandijo, La-
tvijo, Litvo, Luksemburg, Madžarsko, Malto, Makedonijo, Nemči-
jo, Nizozemsko, Norveško, Poljsko, Portugalsko, Romunijo, Slo-
vaško, Srbijo, Španijo, Švedsko, Švico in Veliko Britanijo. 

UPRAVNA ENOTA GROSUPLJE

KAJ JE TRAKTOR: 
Je motorno vozilo, ki je konstruirano tako, da vleče, potiska ali vozi
traktorske priključke oz. se uporablja za njihov pogon, ali vleče pri-
klopno vozilo;

VARNOSTNI LOK ALI VARNOSTNA KABINA: 
Mora biti vgrajen in izveden tako, da varuje voznika pred poškodba-
mi, če se traktor prevrne in mora ustrezati predpisanim standardom;

VZVRATNO OGLEDALO: 
Mora biti na traktorju, ki ima zaprto kabino za voznika, mora biti vgra-
jeno in izvedeno kot najmanj eno vzvratno ogledalo, nameščeno na
levi strani kabine. Če traktor lahko razvije večjo hitrost od 30 km/h,
potem morata biti nameščeni dve vzvratni ogledali;

DELOVNA IN PARKIRNA ZAVORA NA TRAKTORSKIH PRIKLOPIH: 
Je obvezna pri vseh priklopnikih razen pri tistih, pri katerih največja
dovoljena masa ne presega 1.5 tone ali pri tistih priklopnikih, kjer naj-
večja dovoljena masa ne presega mase traktorja.
Traktorski priklopniki morajo biti zadaj osvetljeni z lučmi, zavornimi
lučmi, lučmi za osvetljevanje registrske tablice, smerniki in odsevniki.
Luči in odsevniki med vožnjo ne smejo biti zakriti ali umazani.

TOVOR NA TRAKTORSKIH PRIKLOPNIKU: 
Mora biti naložen tako, da ne predstavlja nevarnosti ali ovire za dru-
ge udeležence v cestnem prometu, da ne povzroča škode na cesti ali
objektih, da ne onesnažuje okolja, da ne zmanjšuje stabilnosti vozila,
da se z njim ne povzroča več hrupa, kot je dovoljeno, da ne zmanjšu-
je preglednosti vozniku, ne zakriva drugih naprav vozila, registrskih
tablic in drugih predpisanih označb, da ne pada ali se ne razsipa po
cesti. S traktorja, traktorskega priklopnika ali traktorskega priključka
se na cesto ne sme raztresati blato, sneg, led ali voda. Voznik traktor-
ja je dolžan cesto katero z blatom ali drugo snovjo umaže POČISTITI. 

TUDI ZA TRAKTORISTE JE PREPOVEDANA UPORABA MOBITELA
MED VOŽNJO 

PREVOZ OSEB NA TRAKTORJIH IN NA PRIKOLICI OZ. TRAK-
TORSKIH PRIKLJUČKIH: 
Na traktorju se lahko prevaža le toliko oseb, kolikor je sedežev. Na pri-
kolici se lahko prevaža največ pet oseb, če je takšen prevoz potreben
zaradi nakladanja ali razkladanja tovora. Te osebe ne smejo biti pod
vplivom alkohola, ne smejo stati, ne smejo sedeti na nepritrjenem to-
voru, kot tudi ne na tovoru, ki sega preko stranic. Na traktorskih pri-
ključkih je prepovedano prevažati osebe. 

PSIHOFIZIČNO STANJE VOZNIKOV TRAKTORJEV V CESTNEM
PROMETU: 
Voznik traktorja ne sme voziti traktorja v cestnem prometu, če je pod
vplivom alkohola ali drugih psihoaktivnih stvari (mamil, zdravil). Če-
prav se te določbe nanašajo samo na vožnjo po cesti, vsekakor velja-
jo tudi pri ostalem delu, kajti le trezen voznik bo lahko stoodstotno ob-
vladoval svoje vozilo. 

VOZNIŠKO DOVOLJENJE: 
Oseba, ki vozi traktor v cestnem prometu, mora imeti veljavno vozniš-
ko dovoljenje »F« kategorije. Pri tem voznik pridobi tudi osnove znanja
varstva pri delu, kar je vsekakor dobrodošlo pri delu s traktorji, saj se
vozniki vseh nevarnosti ne zavedajo. 

Prve žrtve vseh nesreč s traktorji so prav vozniki le teh oz. njihovi
bližnji, zato naj ne bo odveč poskrbeti za ustrezno tehnično brezhib-
nost vozila in priključkov, saj se to pri preprečitvi nesreče večkratno
obrestuje.

Preventivni nasveti 
voznikom traktorjev
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NAPOVED SKLADOVIH
PRIREDITEV
OTVORITEV RAZSTAVE ILUSTRACIJ PRE-
VODOV KOZLOVSKE SODBE V NEMŠKI IN
ŠPANSKI JEZIK
četrtek, 4. 11. 2010, 
Knjižnica Jožeta Mazovca, 
Moste - Ljubljana
Otvoritev razstave originalnih ilustracij Gabri-
jela Vrhovca in Santiaga Martina, ki so nasta-
le za Jurčičeva prevoda Kozlovske sodbe v
Višnji Gori, bodo na ogled v prostorih Knjižni-
ce v Mostah. Glasbeni program bo prispevala
Glasbena šola Moste.

MED BESEDO IN PODOBO, REGIJSKA
RAZSTAVA IZBRANIH LIKOVNIH DEL
torek, 16. 11. 2010, 19.00, 
Galerija Hiša sonca in Steklena galerija, 
Logatec
Na regijski reviji Med besedo in podobo se
bodo s svojimi deli predstavili vizualni ustvar-
jalci po izboru strokovne selektorice Anamari-
je Stibilj Šajn. Letošnja hierarhija izborov po-
teka le do regijskega nivoja, v naslednjem le-
tu pa bo ponovno razpis za razstave vse do
državne razstave.

DRŽAVNO SREČANJE PEVCEV LJUDSKIH
PESMI IN GODCEV LJUDSKIH VIŽ
20. 11. 2010, Laško
Na srečanju se bodo predstavile pevske in
godčevske skupine, ki so bile izbrane na re-
gijskih srečanjih po koordinacijah na področ-
ju celotne Slovenije. Srečanje bodo popestrili
tudi trije seminarji o ljudskem petju in god-
čevstvu.

MAVRIČNA KULTURA
ZA VSE
OTVORITEV RAZSTAVE MED BESEDO IN
PODOBO V PRIJETNEM VZDUŠJU
Likovniki vseh treh občin imajo vsako leto pri-
ložnost, da se udeležijo skupinske razstave
na razpisano tematiko. Na območni razstavi,

ki je bila na ogled do oktobra v prostorih DU
v Jakličevem domu na Vidmu v Dobrepolju, je
sodelovalo 18 ustvarjalcev iz vseh treh občin.
Otvoritev razstave sta z glasbenimi vložki po-
pestrila Jaka Ahačevčič na saksofonu in Ga-
ber Drobnič na klaviaturah. Likovna kritičar-
ka Anamarija Stibilj Šajn, ki se je z vsemi so-
delujočimi izčrpno pogovorila, je pohvalila nji-
hovo ustvarjanje, v nadaljevanju pa bo pripra-
vila še izbor za regijsko razstavo, ki bo no-
vembra v Logatcu.

LITERATI SENIORJI SO SE TOKRAT 
PREDSTAVILI V DOBREPOLJU 
Že tradicionalno, enajsto srečanje odraslih li-
terarnih ustvarjalcev je potekalo v Jakličevem
domu na Vidmu v Dobrepolju. Tokrat nas je
gostilo dobrepoljsko Društvo upokojencev s
predsednico Fani Kralj. Osem literatov se-
niorjev iz treh občin je predstavilo svoje pe-
smi in kratka prozna besedila, ki jih je poko-
mentirala pisateljica in ustvarjalka, mag. Ana
Porenta. Sodelovali so: Marija Pilko, Tone
Drab, Janko Rošelj, Darinka Vidic, Gabrijela
Škantelj, Marija Mohorič, Marija Bregar, Maj-
da Senčar. V kulturnem programu so nastopi-
li pevci ljudskih pesmi, ki delujejo v okviru KD
Dobrepolje. 

MLADE PLESALKE IZ GROSUPLJEGA
PONOVNO NA PIKA MIGA V VELENJU
Na državnem festivalu plesnih skupin je po-
novno sodelovala mentorica Špela Repar s
skupino TeGIBlo 4, ki je bila na regijskem sre-
čanju izbrana za državni nivo. Mlade plesalke
so nastopile v koreografiji Kaj delaš? / Je kdo
tu? / Se kaj dogaja? 

SEMINAR ZA TABOR SPZ PONOVNO V
ŠENTVIDU
Številni zborovodje iz vse Slovenije so se po-
novno letos dvakrat zbrali v OŠ Ferda Vesela
v Šentvidu in se pod vodstvom dirigenta Igor-
ja Švare pripravljali za naslednji Tabor Slo-
venskih pevskih zborov, ki bo potekal v juniju
2011. Skupaj so pripravili analizo nastopa na
prejšnjem Taboru in pregledali specifike not-
nega materiala za naslednjo izvedbo. 

GLASBENI MARATON IN NATEČAJ ZA FES-
TIVAL STIČNA 2010
Že tretje leto zapored je v soorganizaciji s Kul-
turnim društvom Stična potekal glasbeni ma-

raton, ki so se ga udeležile številne glasbene
skupine iz vse Slovenije. Tekmovanje mladih,
neuveljavljenih glasbenih skupin je ponovno
spremljal mag. Brane Škrjanec, ki je v svoji
strokovni oceni med drugim zapisal: »Če
»Glasbeni maraton« primerjamo z lanskolet-
nim »Rock maratonom«, lahko ugotovimo, da
se je spekter različnih glasbenih žanrov razši-
ril, saj je slogovna pestrost nastopajočih to-
krat presegla rockovske okvire. Letos se je za
zmago potegovalo deset talentiranih zasedb
iz vseh koncev Slovenije. Ponovno lahko poh-
valimo profesionalno organizacijo prireditve.
...Ljubljančani White Stain so s svojim punk
rockovskim nastopom, s kančkom pop senzi-
bilnosti, prikazali še največ in so bili na kon-
cu izbrani tudi za zmagovalce priredi-
tve....Prav tako prijetno so presenetile tudi
mlade domačinke, ki svoje glasbeno znanje
nadgrajujejo v okviru Glasbene šole Grosup-
lje. Nadele so si ime GROSS UPI, kar dodobra
zaznamuje njihov nesporen glasbeni talent.
Napovedujemo jim bogato glasbeno prihod-
nost. Zaradi izjemno prepričljivega nastopa
jih je žirija, kljub njihovi mladosti izbrala za
predskupino, ki bo ob zmagovalcih nastopila
na letošnjem Festivalu Stična.«

KAKO SE BOJUJEM PROTI »REVŠČINI«?
RAZSTAVA V OKVIRU DNEVOV EVROPSKE
KULTURNE DEDIŠČINE
Razstava Kako se bojujem proti »revščini«? je
bila v Grosupljem na ogled do konca meseca
oktobra.
Konec septembra je bila v dvorani Mestne
knjižnice Grosuplje odprta razstava likovnih
del, ki so prispela na likovni natečaj Kako se
bojujem proti »revščini«?. Razstavili smo vsa
likovna dela, ki so prispela na naš natečaj že
v začetku letošnjega leta. Vseh del in sodelu-
jočih avtorjev je 144 iz vse Slovenije. Izbrana
dela so bila objavljena na vabilih in letakih
naše izpostave in na ta način poenotila celo-
ten letošnji koncept, ki poteka pod sloganom
Evropsko leto boja proti revščini in socialni iz-
ključenosti. Na razstavi smo podelili vsem so-
delujočim priznanja za sodelovanje in promo-
cijska darila Ministrstva za delo, družino in
socialne zadeve ter nagradili izbrane ustvar-
jalce: Meta Jakič, Matej Pollick, OŠ Šmihel -
PŠ Birčna vas (mentorici: Majda Kolenc in

Z razstave Med besedo in podobo

Z razstave Kako se bojujem proti »revščini«?
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Mojca Duša), OŠ Stična - PŠ Stična (mentori-
ca: Tanja Šepec), KD Ferda Vesela Šentvid pri
Stični. Program sta oblikovali glasbenici iz
kvarteta Traverso in letošnji ambasador
evropskega leta Franci Rogač. 

PRVIČ RAZSTAVLJENA VRHOVČEVA DELA
IZ CIKLA PRIDEN
V Galeriji Mestne knjižnice Grosuplje so do
konca oktobra na ogled likovna dela - asemb-
laži Gabrijela Vrhovca. Avtor s svojimi deli te-
matizira svojevrstna stanja, ki so jim izpo-
stavljeni otroci v bolnišničnih negah. Gabrijel
ustvarja v ciklih vendar se posveča več različ-
nim vsebinam hkrati. Ob razstavi je izšel
spremni katalog umetnostne kritičarke dr.
Mojce Puncer, ki je med drugim zapisala: »V
ciklu asemblažev Priden Gabrijel Vrhovec ni-
za poetične sestave iz že obstoječih figur, ma-
terialov in objektov, ki prinašajo bogato psi-
hološko, eksistencialno in kulturno vsebi-
no... Človeške in živalske figure ter vsakdanji
odsluženi, zavrženi in najdeni predmeti v no-
vih konstelacijah spodbujajo nove pomene,
medtem, ko se čustveno branje, s katerim jih
je obdala umetnikova senzibilnost, asociativ-
no prenaša na gledalce.« 

PEKARNA MIŠMAŠ, PRVA PREDSTAVA
OTROŠKEGA ABONMAJA DOBREPOLJE
Prvo predstavo Otroškega abonmaja Dobre-
polje je izvedlo Gledlišče Hiška iz KD Teater
Grosuplje. Mladi igralci pod vodstvom Irene
Žerdin so se predstavili pred polno dvorano
dobrepoljskih otrok in navdušili abonmajsko
občinstvo. Gledališče Hiška je bilo v letoš-
njem letu že tretjič zapored izbrano za držav-
no srečanje otroških gledaliških skupin v
Domžalah.

GGNeNi Z MATIČKOM NA FESTIVALU
GLEDALIŠKIH SKUPIN SLOVENIJE
V začetku oktobra je v Postojni potekalo dr-
žavno srečanje odraslih gledaliških skupin,
Linhartovo srečanje. Na zaključku festivala,
na katerem je nastopila tudi grosupeljska
skupina GGNeNi, so bile po izboru strokovne
žirije podeljene Linhartova listina, Linhartove
plakete ter matički. Matička za najboljšo
moško vlogo je prejel Luka Gluvič iz Gledališ-
ke skupine GGNeNi za glavno vlogo v gleda-
liški predstavi Jeffery Bernard je bolan. 

NA DRŽAVNEM SREČANJU 
Drugi del državnega srečanja odraslih folklor-
nih skupin je potekal v mariborski Unionski
dvorani. Med devetimi najboljšimi skupinami
na državnem nivoju je iz ivanške izpostave
nastopila Folklorna skupina Ponikve, ki delu-
je v okviru Kulturnega društva Dobrepolje.
Skupino uspešno vodi Barbara Brodnik. Pred-
stavili so se s plesi z Dolenjske pod naslovom
Buh dej enu dobru lejtu.

MLADI LITERATI V POGOVORU Z NEJCOM
GAZVODO
V sredini oktobra je v Grosupljem potekalo pr-
vo območno srečanje mladih literatov, ki ga
je vodil uspešen pisatelj in filmski režiser
Nejc Gazvoda. Mladi literati, ki so se udeleži-
li srečanja, so predstavili svoja dela. Nekate-
ra med njimi so nastala tudi na tematiko lite-
rarnega natečaja Evropskega leta boja proti
revščini in socialni izključenosti. V pogovoru
in komentarjih jih je Nejc Gazvoda spodbudil
k nadaljnjemu ustvarjanju ter jim razkril ne-
katere temeljne zakonitosti dobre literature.
Srečanja so se udeležili: Andrejka Miše Gla-
vič, Kristina Grandovec, Julija Ilič, Aljaž Lev-
stek, Katarina Petra van Midden, Jan Pirnat,
Petra Prebanda, Saša Strnad in Jasmina Str-
nad. Upamo, da bo srečanje preraslo v tradi-
cionalni literarni večer in predvsem si želimo,
da bi se oblikovala skupina mladih literatov,
ki bi povezovala tovrstno dejavnost v vseh
treh občinah.

ČAJ ZA DVE NAVDUŠIL V 
SPREMLJEVALNEM PROGRAMU 
LINHARTOVEGA SREČANJA
V okviru regijskega Linhartovega 49. sreča-
nja je skupina Petdopol nastopila v Starem tr-
gu pri Ložu. S predstavo Čaj za dve, avtorja

JASMINA STRNAD, Dobrepolje 

ZIHER

Predsodke peljem na sprehod.
V najbolj globok predel neobljudene džungle.

Pustim jih,
da se igrajo, smejijo, lovijo.

Izkoristim trenutek nepazljivosti in izginem.
V dobrobit človeštva si oddahnem.

Vseeno pa se oziram po morebitnih
kamenčkih na tleh....

Ziher je ziher!

SAŠA STRNAD, Dobrepolje

Beli vran

Ne lebdiš več
nad odejo travnatih stebel, 
v sivkini modrini predvečera,
dragi moj.

Si le še grušč
razpadle skale, 
kjer raste mah,
krvomočnice dah.
V shojeni tišini te ne išče vsak.

S hlapom se te dotaknem
preden zdivjajo zbegane meglice 
iz vseh spominov, 
ki jih poznam na pamet. 
Mar niso le kletka, v katero sem ujeta? 

Na krilih začetka in konca
jezik riše ožarjen čas, 
ti-v-meni-jaz.

Toneta Partljiča in v režiji Marjane Hočevar je
Gledališče Petdopol navdušilo notranjsko ob-
činstvo. 

PEVCI LJUDSKIH PESMI IN GODCI LJUD-
SKIH VIŽ NA BOGENŠPERKU
Regijsko srečanje pevcev ljudskih pesmi in
godcev ljudskih viž je potekalo v sredini okto-
bra na Bogenšperku. Iz območnega nivoja
sta bili na regijsko raven izbrani dve skupini
in sicer obe iz KD France Prešeren Račna. Ta-
ko sta se na Bogenšperku predstavili Mlada
zarja pod vodstvom Olge Gruden in Sabine
Benedik in Zarja - pevci ljudskih pesmi pod
vodstvom Jožice Podržaj.

Z razstave Gabrijela Vrhovca

Mladi literati
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TD Dobrepolje

V TD Dobrepolje smo dalj časa priprav-
ljali ta pohod in končno nam je uspelo.
Ljudje različnih starosti so se v soboto,
16.10.2010, zbrali pred Jakličevim do-
mom na Vidmu. Družile so se tri genera-
cije: otroci, starši in stari starši, pohodni-
ki iz našega kraja in veliko pohodnikov iz
različnih krajev Slovenije. Bili smo prijet-
no presenečeni in hkrati veseli takega šte-
vila pohodnikov, glede na to, da je bil to
naš prvi pohod. Pohodniki so se zbirali
pred občinsko zgradbo do 9. ure zjutraj.
Veseli smo bili števila, še posebno, ker so
bili med njimi starši z majhnimi otroki,
ki so se celo z vozički podali na pohod.
Na startu so bili pohodniki deležni poz-

drava ge. Dušice Hočevar, predsednice
TD Dobrepolje, g. župana Janeza Pavlina
in predstavnika PD Dobrepolje, g. Nuči-
ča ing. Alojzija, ki je podal navodila za po-
hod. Množica je krenila s starta in že v
neposredni bližini so bili deležni infor-
macij o Štehovi hiši, osnovni šoli in vrt-
cu, nato o freski v Podgoriški cerkvi. Pot
nas je vodila do Podgorice, rojstnega kra-
ja Frana Jakliča-Podgoričana, ki je naš
največji literat, in mimo Bruhanje vasi do
Zagorice, ki je rojstni kraj Franceta in To-
neta Kralja, naša slikarja, kiparja, ilustra-
torja, grafika...

Nekateri so se na cilj vrnili predčasno,
pa nič zato, saj so bili deležni prijetnega
sprejema že v Podgorici, ko so jih pri Nu-
čičevih čakala sladka domača jabolka, pri

Jožetu Hrenu pa aperitiv domačega žga-
nja. V Zagorici je bila prava poslastica do-
mačih jedi, ki so jih pripravile tamkajš-
nje gospodinje in domači mošt, ki so ga
postregli Volekovi. V Zagorici so gasilci v
gasilskem domu pripravili tudi razstavo
slik Toneta Kralja, ki je pohodnike fasci-
nirala. Hvala vsem!

Pot smo nadaljevali skozi Malo vas,
kjer še stoji Štihova hiša in skozi Zden-
sko vas do Sv. Antona, kjer smo se po-
novno okrepčali. Tokrat z lipovim čajem
in z dobrotami, ki so jih pripravile člani-
ce DPŽ Dobrepolje - Struge in prebival-
ci na zdenski rebri. G. ravnatelj Ivan
Grandovec nas je popeljal v geološko in
naselitveno zgodovino Dobrepolja, ge.
Marija Zrnec pa nam je predstavila cer-

Dobrepoljsko vandranje — pohod treh generacij
Tako smo poimenovali pohod, ki je potekal v soboto, 16. 10. 2010. Prvič smo se v Dobrepolju združili TD Dobrepolje, PD
Dobrepolje, Občina Dobrepolje, DPŽ Dobrepolje – Struge in gobarsko društvo Štorovke. Pod geslom »skupaj zmoremo več
in bolje« smo se podali v organizacijo pohoda, ki smo ga poimenovali: Dobrepoljsko »vandranje«. To pa zato, ker je
pohode tako imenoval v svojih spisih že naš rojak, Fran Jaklič-Podgoričan.

Župan izreka dobrodošlico vsem pohodnikom

Marička med vodenjem v Podgorici Postanek pri Jakličevi rojstni hiši v Podgorici G. Ivan Grandovec pripoveduje o znamenitostih
Sv. Antona in vasi Cesta

Pohodniki so se podali na pot
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kev sv. Antona Padovanskega. Pot nas je
vodila do vasi Cesta, kjer se je razdvojila.
Krajša pot ( 9 km), nas je vodila narav-
nost na Videm, daljša (14 km) pa skozi
Predstruge, mimo stare apnenice in hiše
Staneta Keržiča - kiparja in njegove žene
kiparke Marije Benedetti, pod Videmskim
hribom do Podpeške cerkve in jame. Tu
je bilo ponovno presenečenje, saj so se
tudi Podpečani zelo potrudili. Jamski - g.
Frenk Mohar - je z družino pripravil
krompir v žerjavici, Gašper - g. Milan
Ahačevčič z družino pa je za pohodnike
prešal mošt, ki so ga pohodniki okušali. 

Cilj pohoda je bil na Vidmu pred Jakli-
čevim domom, kjer je pohodnike priča-
kala gd. Tamara Butala ob zvokih frajto-
narice in člani gobarskega društva »što-
rovke« iz Hočevja, ki so poskrbeli za po-
strežbo pijače v jurčku in slavni »pinki«
g.Slavko, ki je skuhal okusni gobji golaž
in joto, kar se je pohodnikom zelo prile-
glo. Druženje je trajalo kar nekaj časa, da
so se pohodniki okrepčali, spočili in si
ogledali dobrote na tržnici, ki so jo pri-
pravili domačini. Nekateri so dobrote s
tržnice ponesli v svoje domove, ki jih bo-
do spominjale na Dobrepoljsko »vandra-
nje« in jih motivirali za udeležbo vandra-
nja v naslednjem letu.

Če ne bi bilo odprtega, aktivnega in us-
tvarjalnega sodelovanje z društvi in po-

Verjetno najmlajši udeleženec vandranja

Dobrote in čaj so v Lipovem gaju pripravile članice Društva
podeželskih žena

Tudi dobrote, ki so jih pripravile gospodinje iz
Zagorice, so teknile

Ponudba svežih, suhih in mletih gob

samezniki, ta pohod ne bi tako uspel. Us-
peli smo, ker smo se povezali in združili
moči z društvi (GD Štorovke, PD Dobre-
polje, DPŽ Doprepolje-Struge, Občina
Dobrepolje), z nekaterimi dobrovoljnimi
prebivalci vasi, skozi katere je potekala
pot, in posamezniki, ki so pripomogli k
tehnični izvedbi pohoda. Z vso hvalež-
nostjo se na tem mestu zahvaljujemo GD
Štorovke in Pinkiju iz Hočevja za okusno
pripravljeno joto in gobji golaž, DPŽ Do-
brepolje - Struge za nepozabne sladke
dobrote, ki jih je bilo dovolj za vse in PD
Dobrepolje za pomoč pri trasiranju poti
in vodenju pohodnikov pod vodstvom

g.ing. Alojzija Nučiča. Zahvaljujemo se iz-
jemnemu prizadevanju vaščanov Zagori-
ce za dobrote, sveži mošt in za skrbno
varstvo razstave dragotin Toneta Kralja g.
Gorazdu Kastelecu in ostalim gasilcem.
Na Zdenski rebri pod okriljem ge. Ivanke
Zrnec smo bili postreženi z okusnim li-
povim čajem, ki sta ga prijazno točili ga.
Marija Zrnec in ga. Marija Hvale. Hvala.
Prijetno presenečeni smo bili v Podgori-
ci pri domačiji Povliščevega Joža, ki je po-
stregel pohodnike z izjemnim borovni-
čevcem. Za takšno spodbudo in presene-
čenje zasluži posebno zahvalo. Pohodni-
ki, ki so ubrali daljšo pot, so v Podpeči
pred znamenito jamo doživeli krompir-

Pavliščev Jože je postregel z dobrim borovničecem

jevo presenečenje v izvedbi družine Mo-
hor. K slastnemu pečenemu krompirju se
je dobro prilegel sveži mošt družine Aha-
čevčič - Gašperjevih. Za nepozabno do-
živetje iskrena hvala. Posebno zahvalo za-
služijo Zalarjev Frenk iz Predstrug, ki je
skrbno izdelal vseh 32 označevalnih ta-
bel za pohod, g. Frenku Godcu iz Ceste,
ki je table polakiral in g. Frenku Juvancu,
ki je prispeval les, ter g. Ediju Zgoncu, ki
je vsebinsko označil dobrepoljsko pot. Za
tisk letakov, označevalnih tabel, pohod-
nih kartončkov in transparenta so poskr-
beli: Tiskarna Kapušin, g. ZŠAM (g. Toni
Vidmar, g. Jani Štrubelj) in PGD Videm
(g. Jure Krivec). Za zdravje pohodnikov je
skrbela gospodična Tjaša Volek. Dober
kruh k slastni malici so spekli v Pekarni
Blatnik, za kar se jim zahvaljujemo. Ob
vrnitvi pohodnikov na cilj je skrbela gos-
podična Tamara Butala. Vsi, ki ste prine-
sli svoje izdelke, pridelke in druge dobro-
te na tržnico ste na svojstven način po-
pestrili naše druženje in ste vabljeni tu-
di v prihodnje na vse naše prireditve. Po-
sebno zahvalo namenjamo Občini Do-
brepolje in županu g. Janezu Pavlinu.  

Veseli smo bili sodelovanja g. ravnate-
lja Ivana Grandovca, ki je strokovno pred-
stavil zanimivosti pri sv. Antonu in na Ce-
sti. Hkrati izražamo zadovoljstvo in zah-
valo, da je osnovnošolska mladina v ob-
liki športnega dne obšla in spoznavala za-
nimivosti dobrepoljske poti.

Zahvala iz vsega srca vsakemu pohod-
niku posebej, družinam, ki so vztrajale z
otroki v vozičkih, starejšim in vsem, ki ste
se pohoda udeležili.

V prihodnje si želimo takšno in po-
dobno sodelovanje društev in posamez-
nikov. Želimo, da bi bili zraven pri orga-
nizaciji načrtovanih prireditev kot so: zo-
botrebčarski festival, okrasitev domov v
decembru,športno rekreativni tek na
smučeh, dobrepoljski kulinarični dan,
krompirjevanje-krompirjeva noč... ◆
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Mojca Pugelj 

Najprej je vse zbrane pozdravil župan na-
še občine, Janez Pavlin, ki je v svojem go-
voru poudaril, da je medobčinsko in
meddruštveno sodelovanje zelo pomem-
bno. Sledil je kratek nagovor predsedni-
ka TŠD Kostel, Stanka dr. Nikoliča. V svo-
jem govoru je na kratko predstavil Turi-
stično-športno društvo (TŠD) Kostel, ki
je po številu članstva največje društvo v
občini Kostel. Je tudi najbolj dejavno
društvo, ki se lahko pohvali s številnimi
uspešno izvedenimi nalogami. Ustanov-
ljeno je bilo leta 1991 v skladu z zakonom
o društvih. Deluje na prostovoljni osno-

vi. Ukvarja se predvsem z razvojem tu-
rizma v občini.

Na Videm pa je prišla še ena zanimi-
va gostja, in sicer Afrodita Hebar Kljun,
predsednica Združenja slovenskih kle-
kljaric. V kratkem govoru je predstavila
zgodovino klekljanja na Slovenskem od
16. stoletja do danes. Drugi del pa je na-
menila prestavitvi leta 1993 ustanovljene-
mu Združenju slovenskih klekljaric in
vseh, ki imajo radi čipke: »Njegovo osnov-
no poslanstvo je ohranjanje čipkarstva,
širjenje znanja klekljanja in spodbujanje
razvoja na čipkarskem področju. S tem
namenom Združenje organiziramo raz-
stave, klekljarske natečaje in delavnice ter

izdajamo klekljarsko revijo Čipkarski bil-
ten. Sodelujemo s številnimi nacionalni-
mi čipkarskimi združenji ter s svetovno
organizacijo za klekljano in šivano čipko
OIDFA. Naslednje leto bo Slovenija kan-
didirala za deželo gostiteljico 17. svetov-
nega čipkarskega kongresa, ki naj bi bil
leta 2016 v Ljubljani. Potrudili se bomo,
da bo naša kandidatura uspešna in da
bomo svetovni čipkarski javnosti pred-
stavili bogato čipkarsko izročilo naše de-
žele in ustvarjalnost naših sodobnih kle-
kljarskih mojstric.« 

Zanimiv je tudi podatek, da se v Slo-
veniji kleklja kar v 72 klekljarskih druš-
tvih, sekcijah, krožkih in drugih skupinah

Razstava klekljanja na Vidmu
Turistično športno društvo Kostel je v sodelovanju z Občino Dobrepolje in v
prostorih občine pripravilo obsežno razstavo klekljanja. 

Turistično
športno
društvo
Kostel

Občina
DOBREPOLJE



Veronika Zajec

Moj dan se je začel ob 6. uri zjutraj. Po-
tem pa sem ga nadaljevala v takem tem-
pu, ki ga pozna kar nekaj ljudi oz. vsaj ti-
sti, ki so že kdaj organizirali kakšno pri-
reditev: v Jakličev dom po rekvizite, v tr-
govino po hrano in pijačo, v dvorano DU,
kjer postavimo mizo za pogostitev, in v
veliko dvorano na generalko...

Nato prihod prijateljev, Ljudskih pev-
cev iz Tepanj, kateri so prišli uro pred
koncertom, druženje in spet pot v Jakli-
čev dom.

Ura 18.50. V dvorani je bilo 20-30 lju-
di. V meni je bil prisoten majhen strah,
da bo dvorana ostala prazna. Ampak mi-
sel, da se tudi za malo ljudi splača potru-
diti in jim narediti lep večer, ostane.

Ura 19.10. Koncert se začne. Zastori se
odprejo. Doživim prvo presenečenje.

Dvorana je bila polna obiskovalcev.
Ko se oglasita glasova Pečnikove Mar-

te in Mihlaževega Fronca v pravem do-
mačem narečju, po prvih akordih ljube-
zenskih pesmi in po prvih recitacijah le-
teh, sem dobila občutek; Ja Veronika - re-
snično je!
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v 54 krajih po celotni Sloveniji. Zato tudi
rečemo, da danes v Sloveniji klekljamo od
Koroške do Dolenjske, od Primorske do
Prekmurja. 

Da pa ni manjkalo petja in glasbe, so
nastopili Zagoriški fantje in pa nepogreš-
ljiva Veronika Zajec s svojimi violinskimi
citrami. 

Po županovi uradni otvoritvi pa smo
si vsi prisotni lahko ogledali čudovito raz-
stavo klekljaric iz Kostela, Kočevja, Rib-
nice in Osilnice , ki so bile tudi same pri-
sotne na otvoritvi razstave. 

Nekaj od razstavljenih izdelkov je na-
klekljala tudi Aleksandra Frank Staniša,

sicer vodja Klekljarske sekcije TDŠ Kostel,
ki je pred otvoritvijo razstave povedala:
»Za klekljanje moraš imeti predvsem vo-
ljo in potrpljenje, saj je učenje zelo dol-
gotrajno. Biti moraš vztrajen, klekljanje
pa zahteva tudi izjemno natančnost.«

Njihovi izdelki iz čipk so posebni, v
njih je vloženega veliko truda, veliko ča-
sa, veliko natančnosti ... in v pričujočih
fotografijah si lahko ogledate, da kleklja-
rice iz Kostela res niso od muh - izdelu-
jejo prtičke, slike, vitraže, nakit... Njihovi
izdelki so bili visoko ocenjeni tudi na
mednarodnih tekmovanjih, lani pa je ko-
misija Darki Krkovič med 22 udeleženka-

mi razstave na Danskem podelila prvo
nagrado za mikavno stvaritev , nordijski
vozel oziroma pentljo. 

In za konec... Klekljanje je nesporno
pomemben sestavni del naše etnološke
oziroma kulturne dediščine. Ob vašem de-
lu se ne pletejo le niti, temveč tudi prija-
teljske vezi ter trdna nit, ki povezuje pre-
teklost s prihodnostjo, tradicijo s sodob-
nostjo. Druženje ob tem, pravzaprav
umetniškem ustvarjanju, zbližuje in gra-
di skupnost ter ohranja in razvija sloven-
sko kulturno identiteto. ◆

»Ko zori ljubezen...«
Večer ob violinskih citrah, Jakličev dom, 16. 10. 2010 ob 19.00

Čeprav je bil koncert izključno ljube-
zenskih pesmi, ki so skorajda vse žalost-
ne, so popestritev poleg Marte in Fronca
naredili tudi otroci Folklorne skupine OŠ
Dobrepolje. Za pravo zabavno vzdušje pa
so poskrbeli še Ljudski pevci iz Tepanj, ki
so s tako lepim petjem in besedili pesmi
presenetili marsikoga v dvorani.

Mislim, da se moram še enkrat res le-
po zahvaliti: vsem zvestim obiskovalcem,
donatorjem, Marti in našemu dobremu
sosedu Froncu, Martini, Majdi in otro-
kom, ki so tako lepo odplesali, pevcem iz
Tepanj in Marjanu na harmoniki, Kleme-
nu, Dejanu in Robiju, ki so imeli za ve-
čer pomembno nalogo, Dušici in Zalki za
pomoč, Jožetu Novaku, sosedom za rek-
vizite. Hvala tudi Franciju Novaku ml. za
lepo oblikovanje vabil, plakatov in pro-
gramskih listov.

Posebna lepa hvala pa gre tudi Sari
Žgajnar in Nastji Pugelj za tako lepo na-
risano krušno peč.

In še nazadnje hvala moji družini, star-
šema za vso podporo in pomoč pri orga-
nizaciji večera, in sestri Jani za admini-
strativna dela. ◆

Veronika in Folklorna skupina OŠ Dobrepolje Gostje iz Štajerske - Ljudski pevci iz Tepanj
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Tina Gačnik

Predstavilo se je 10 izvajalcev z novi-
mi skladbami. Ena iz med njih sem bi-
la tudi jaz v duetu z Aleksom Volaskom
ter super spremljevalnimi vokali in
prijatelji (Tadeja, Boštjan in Miha Ka-
dunc ter Lucija Kos). S pesmijo »Po-
vejmo naglas!« (Leon Oblak/Leon Ob-
lak/Bor Zuljan) smo, kot je določil
žreb, otvorili festival. Glede na to, da
smo lani uspeli prepričati tako komi-
sijo kot občinstvo, letos nismo priča-
kovali nagrad, a smo tudi letos ogreli
občinstvo z močno sporočilno vred-
nostjo pesmi »Povejmo naglas!« in
prejeli nagrado po mnenju občinstva.

Moji vtisi:
Že štriri leta sem z avtorsko ekipo

del festivala »Ritem duha«. Ponosna
sem na organizatorje in na publiko, ki
nas vsako leto pride podpirati. Namen
festivala je širiti Božjo besedo, slaviti
Boga. Letos sva z Aleksom in ekipo to
povedala ODLOČNO in NAGLAS. Pe-
sem nosi močno sporočilno vrednost.
Govori o aktualnih temah: o družini,
ki je temelj države, o vprašanju spla-
va in evtanazije. Za mnoge je to mo-
goče kamen spotike, tema, ob kateri
obmolknejo, se jim osuši jezik in gla-
silke odmrejo. Tekst Leona Oblaka nas
nagovarja k odločnosti in zagovarjanju
vrednot, ki jih krščanstvo poudarja že

»Povejmo odločno, povejmo naglas!«
»Ritem duha 2010« je tudi letos prinesel 10 novih lepih skladb in nagrado.
V soboto 16.oktobra zvečer, je v športni dvorani Vrbanska v Mariboru, izzvenel 9. festival Ritem duha.

stoletja.
Naša družba izgublja prave vrednote, naš

svet se pogreza v brezno sramote - a mi, mi
pa nič ne storimo!

Še vedno se tiho držimo ob strani, posta-
jamo vedno bolj mlačni Kristjani. Zakaj? Se
mar koga bojimo? Stopimo iz tišine iz du-
hovne bede, Sveti Duh naj vodi naše misli in
besede.

Ko gre za družino, za temelj države, po-
slušamo blodnje in nore razprave. Nikar ne
bodimo brez mnenja! 

Ljubezen spreminjamo v filozofijo. Spre-
gledamo splav in evtanazijo. Je to res svobo-
da življenja?

Bodimo glas razuma pozabimo na sebič-
nost, pričevanje za Boga je pričevanje za pra-
vičnost.

Povejmo odločno, povejmo naglas, pri-
hodnost sveta je odvisna od nas.

Povejmo naravnost povejmo naglas. Jezus
nas kliče, bodimo njegove priče. Premagaj-
mo strah in sprožimo plaz. Naj ne bo nam
vseeno. Molk je poraz!

Leon Oblak 

Tako močne besede, da zmrazijo minlji-
vo telo, dušo pa povzdignejo.Tako močna
misel, da jo mnogokrat jezični jezik komaj
spregovori, a um je vesel, da se je povzdig-
nil nad jezikom.

Kaj naj rečem, zelo vesela sem nagrade.
A nagrada bo pravi pomen dobila šele ta-
krat, ko se bo pesem predvajala na radijskih
postajah, ko jo bodo prepevali mladi in ko

bodo o njej razmišljali. Bistvo mojega na-
stopanja na RD je širjenje Božje besede,
sejanje poguma, spodbujanje še drugih,
da pristopijo zraven.

Za okrepitev duha so poskrbele čudo-
vite skladbe in sproščeno vzdušje, za
okrepitev telesa pa se zahvaljujem hiši
čedalje boljših dobrot in slaščic Happy
Pek in seveda pridnim, sladkim rokam
mame, očeta, sestre, brata in Majde. Brez
navijačev ne bi šlo, zato iskrena hvala
vsem zvestim Dobrepoljcem in drugim,
ki ste v Maribor prišli z dobro voljo in na-
vijaškimi vzkliki ali zame doma stiskali
pesti. Hvala. ◆
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T.S., foto: Maja Kaplan

Svoje programe je predstavilo osem
slovenskih folklornih skupin (AFS Fran-
ce Marolt - Ljubljana, FS Marko - Beltin-
ci, AFS Ozara - Kranj, FS Triglav - Sloven-
ski Javornik, FS ŽKUD Tine Rožanc -
Ljubljana, FS Vinko Korže - Cirkovce, FS
Študent - Maribor in domača skupina FS
Ponikve), ki jih je na regijskih srečanjih
izbrala Branka Moškon. Poleg slovenskih

pa je Vesna Bajić Stojilković, kot strokov-
na spremljevalka folklornih skupin slo-
venskih etničnih manjšin izbrala za dr-
žavni izbor srbsko folklorno skupino KD
Brdo. 

Letos je domačinom FS Ponikve pod
umetniškim vodstvom Barbare Brodnik
že drugič uspelo prikazati tako kvaliteten
program, da so se uvrstili na državno sre-
čanje. Z odrsko postavitvijo Barbare
Brodnik in Tomaža Simetingerja, ki nosi

naslov Buh dej enu dobru lejtu, so prika-
zali plese dolenjske. Petje je bilo štirigla-
sno, plesi pa so simbolično nakazovali
besedilo pesmi. Skupina se je prav tako
predstavila v novih delovnih kostumih.
Nastop v celoti je bilo zelo suveren, z izra-
zito dobrim petjem, plesi so bili tehnič-
no brezhibno zaplesani, s čimer so si ple-
salci opravičeno zaslužili nastopiti na
enem najprestižnejših odrov v Sloveniji. 

Čestitamo in le tako naprej! ◆

Že drugič priplesali na državno srečanje folklornih skupin
9. oktobra je bil v Unionski dvorani v Mariboru drugi del letošnjega državnega srečanja folklornih skupin z naslovom 
Le plesat me pelji 2010.

Mojca Pugelj 

V počastitev občinskega praznika je v nede-
ljo, 24.10., v Sodražici potekala že 8. revija
domačih ansamblov. Da zvokov harmonike
in ubranih melodij ni manjkalo, so poskrbe-
li mladi harmonikarji kluba Urška in an-
sambli: Zdomarji, Čeponi, Zakrajšek, Gadi,
Ribniški pušeljc, Erazem, Roka Žlindre ter
Fantje z vasi, pri katerem poje naša doma-
činka, Katarina Ramač iz Strug. 

Organizator, Klub harmonikarjev Urška,
katerega predsednik je Franc Lesar, je bil z
obiskom zelo zadovoljen, saj je bila dvora-
na spet nabito polna. ◆

Klub harmonikarjev Urška
in občina Sodražica pripravila že 8. revijo domačih ansamblov

Ansambel Fantje z vasi z domačinko Katarino Ramač
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Helena Erčulj

V nedeljo, 17. oktobra, je harmonika za-
pela pod vaškim kozolcem na Mini Ran-
ču v Krški vasi, kjer se je zbralo kar nekaj

mladih harmonikarjev iz Dobrepolja,
Grosuplja in okolice Ivančne gorice. Za
nekatere je bil to prvi javni nastop, za
druge pa nekaj čisto običajnega. Vsi pa
so radi zaigrali in zapeli ter tako pokaza-
li svoje harmonikarske sposobnosti. Sli-
šali smo veliko lepih domačih skladb, od
čisto preprostih, do malo težjih, brez go-
lice pa seveda ni veselice. V srcih pa nam
je najbolj ostal v spominu duet brata in
sestre, ki sta zaigrala in zapela kar nekaj
sklad s harmoniko in violino. 

Kljub slabemu vremenu in nizkim
temperaturam smo se ob zvokih harmo-
nike prav poveselili in si ogreli naša grla
s petjem, naše roke pa pri ognju. Kot se
spodobi za jesenske piknike, pa ni manj-

kalo pečenega kostanja, domačih jabolk,
mošta in domače klobase. V upanju, da
se nas drugo leto zbere še več, smo se za-
dovoljni razšli. ◆

Zven frajtonarce na mini ranču

Mojca Pugelj 

V soboto, 9.10.2010, je bilo v Strugah kljub še ne popolnoma
odpravljenim posledicam minulih poplav, živahno. V goste, v
avlo Podružnične šole v Strugah, je namreč prišel znan igralec
in komedijant Matjaž Javšnik. Predstavil se je z monokomedi-
jo »Optimist«, katera govori o njegovem življenju in življenjskih
izkušnjah, ki si jih je nabral v njegovih štiridesetih letih.

Vstopnine ni bilo, je pa lahko vsak obiskovalec s prostovolj-
nim prispevkom pripomogel k odpravi posledic poplav oško-
dovanih v Strugah. Tako se je na koncu nabralo skoraj 2000
evrov... Hvala vsem! ◆

Matjaž Javšnik 
napolnil avlo struške šole 

DRUŠTVO PODEŽELSKIH ŽENA DOBREPOLJE - STRUGE

vabi v petek, 26. novembra 2010,
ob 19. uri 

na zanimivo predavanje 
gospe Nevenke Doutanac

z naslovom

ODNOSI IN SAMOPODOBA,
ki bo v Modri dvorani Jakličevega doma.

Samopodoba je način, kako se v sedanjosti vidimo in
razmišljamo o sebi.

Naša samopodoba je naše "notranje ogledalo". Na zunaj
se vedno obnašamo v skladu s sliko, ki jo imamo o sebi
v notranjosti. Naša samopodoba vpliva na naš uspeh,
zadovoljstvo in medsebojne odnose. Če smo trenutno

nezadovoljni in razočarani bomo najhitrejše dosegli
pozitivne spremembe, če spremenimo in izboljšamo

svojo samopodobo.

Vljudno vabljeni
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»Drama je bila profesionalno zaigrana. Sporočilo pa je tako veliko in močno, da
bi bila velika škoda, če si je človek ne bi ogledal.«

»Igra je domače igralce, ki smo jih sicer na odru videli že večkrat, prikazala v
povsem novi luči. Čestitke tako njim, kot tudi režiserki in ostali organizacijski
ekipi.«

»Z zanimanjem sem si ogledal dramo Saloma. Videl sem presežke v vseh pogle-
dih. Predstava je bila prava paša za oči, saj je bila scena obdelana in dodelana
z občutkom ter je dramo in njeno izročilo še bolj približala gledalcem. Tistim,
kateri ste premiero izpustili, toplo priporočam ogled ponovitve.«

»Saloma je igra s čudovito igralsko zasedbo, odlično sceno in vsebino, ki buri
človeško domišljijo.«

»Uprizoritev Salome Oscarda Wilda me je zelo pozitivno navdušila. Vloge so bi-
le razdeljene igralcem tako, da so jim bile pisane na kožo in vsaka vloga se je
na odru izkazala perfektno izdelana. Najbolj pa me je navdušila Saloma, ki je
vlogo odigrala brezhibno. Saloma je resnično vredna ogleda.« ◆

Nekaj vtisov iz premierne predstave
poetične drame Saloma

Kulturno društvo Dobrepolje - 
dramska skupina Scena

Po uspešni premieri 

poetične drame

SALOMA 
Oscarda Wilda,

Vas Dramska skupina Scena vabi na ogled
dveh ponovitev, ki bosta:

v petek, 26. novembra, ob 19. uri in
v nedeljo, 28. novembra, ob 16. uri

v dvorani Jakličevega doma.

Vstopnice bodo v predprodaji 
v Knjižnici Dobrepolje (tel.: 01 786 71 40) 

in pri Mariji Kramžar, Kompolje (GSM: 041 816 776)
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Videm 34 ● Telefon: 01/786 71 40 ● sikvidem@gro.sik.si
V prostore knjižnice Vas vabimo 
v ponedeljek in sredo od 12.30 do 19. ure, 
torek in četrtek od 9. do 14. ure, 
petek od 12.30 do 20. ure.

Iz knjižnice

Mersel Jasmina

Otočje Galapagos v besedi in sliki!

Globoko smo že zakorakali v jesenske
barve, kar se odraža tako v daljših in te-
mačnih večerih, gretju ob toplemu kami-
nu, kot vonju po pečenemu kostanju. Tu-
di v knjižnici je zaznati vonj po jeseni.
Otroci in mladostniki, ki so se sedaj že
privadili na šolske obveznosti, pridno
prebirajo gradiva za domače branje in
bralno značko. Mnogi pa prihajajo v
knjižnico z namenom najti zanimivo in
sproščujoče čtivo. Zaviti v toplo odejo in
debelimi nogavicami na nogah, ter knji-
go v naročju so lahko namreč zimski dne-
vi toplejši, svetlejši in prijetnejši. 

Učenci tretjega razreda na obisku v knjižnici

ček našega sveta. Z nami je bila Nina Ra-
žen, ki nam je spregovorila o slikovitem
otočju Galapagos. Nina je študentka bio-
logije, ter popotnica, ki je kljub mladim
letom spoznala in doživela že več različ-
nih dežel. Svoje izkušnje in vtise z Gala-
pagosa nam je prikazala na izviren in sli-
kovit način, podkrepljen s strokovnim
znanjem. Otočje Galapagos je zagotovo
zanimiva destinacija za številne predane
naravoslovce, saj je namreč bogastvo ži-
valskih in rastlinskih vrst, ter dom števil-
nim ogroženim vrstam, kot so orjaške
želve in posebne ptičje vrste. Njegovo bo-

Potopisno predavanje biologinje Nine Ražen

Želve velikanke, ki prebivajo na Galapagosu

Učenci tretjega razreda na obisku v knjižnici

Ponovno pa smo pričeli z našimi lite-
rarnimi večeri in predavanji, katerih na-
men je predvsem prijetno druženje ter
pridobivanje novih pogledov in doživetij.
V mesecu oktobru smo prisluhnili poto-
pisnemu predavanju, ki nam je tudi to-
krat približalo in predstavilo prelep koš-
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Rešeto gostilo slovenske »lokalce«
V Ribnici je potekalo že 13. srečanje urednikov in novinarjev slovenskih lokal-
nih časopisov, katerega je gostilo tukajšnje Občinsko glasilo Rešeto, ki že 14
let deli slovenski medijski prostor.

V novem rokodelskem centru sredi Ribnice je
zbrane v uvodu pozdravila urednica Alenka
Pahulje. Medijska strokovnjakinja dr. Sandra
Bašič Hrvatin je razpravljala o pomenu novi-
narstva. Po njenem mnenju je politika tako
uničila medijski sistem, »da ga ne bo mogo-
če »sestavit v kratkem času«, ga pa bodo pri-
hodnje generacije bralcev in mladih novinar-
jev. O družbeni odgovornosti medijev, pa tu-
di o samem odnosu gospodarskih družb do
njih, je spregovoril eden najuglednejših po-
slovnežev Janez Škrabec, direktor podjetja Ri-
ko d.d. in nanizal vrsto primerov v svoji bo-
gati in delovni praksi. Novinarsko plat prak-

gastvo je navdihovalo že Charlesa Dar-
wina pri oblikovanju njegove teorije o
nastanku vrst. Nekaj teh utrinkov pri-
kazujeta predstavljeni fotografiji.

Za naše najmlajše obiskovalce pa so
v knjižnici tudi pravljični večeri. Po-
vabljeni, da obiščete pravljične urice, ki
čakajo na vas vsak petek, ob 18. uri.
Med drugimi pa v mesecu novembru
obeležujemo Dan slovenskih splošnih
knjižnic - 2O. november je postal praz-
nik knjižnic in knjižničarjev, prav tako
pa knjižničnih uporabnikov. Ob tem
praznovanju smo za osnovnošolce pri-
pravili srečanje - Berem, da lažje razu-
mem. Iskali bomo odgovore na vsa na-
ša nerešena vprašanja, ter se pogovar-
jali o težavah, ki nas mučijo. V knjižni-
co pa ste vabljeni tudi na ogled razsta-
ve likovnih del z naslovom ORNA-
MENT. Razstavo so pirpravili učenci 7.
razreda pod vodstvom učiteljice likov-
ne vzgoje Svetlane Jakimovski-Rodić. ◆ 

Ob Dnevu splošnih knjižnic

v a b i m o  
vse osnovnošolce in mladostnike

na knjižni čvek

Berem, da lažje
razumem …

… sebe - druge - 
življenje - svet.

Pogovarjali se bomo, iskali

odgovore na naša vprašanja,

razjasnevali probleme, strahove,

odkrivali nove poglede.

Pri tem nam bodo v pomoč 

učene prijateljice knjige.

Pridružite se nam 

v petek, 25. 11.,

ob 14. uri, v krajevni

knjižnici.

Od branja do zakladnice znanja!

se, med krmarjenjem politike,
gospodarstva in domačega
okolja, pa je slikovito prikazal
urednik izolskega Mandrača
Drago Mislej -Mef.

Ustvarjalci številnih tiskanih
medijev, med drugim se je v
Ribnici zbralo 56 novinarjev in
urednikov iz 25 časopisov, ki
imajo v lokalnih okoljih po-
membno vlogo, so med dru-
gim razpravljali tudi o prikri-
tem oglaševanju v medijih in
konfliktu interesov, končali pa
so z iskanjem skritega zaklada
po Ribnici.

Prvo srečanje lokalnih časo-
pisov je bilo pred trinajstimi le-
ti v Rogaški Slatini, v nasled-
njih letih pa so se srečanja vr-
stila v Portorožu, Slovenskih
Konjicah, Novi Gorici, Nazar-
jah, Postojni, Sevnici, Slovenski
Bistrici Žužemberku in sedaj v
Ribnici. Gostitelj 14. srečanja
lokalnih medijev pa bo sep-
tembra prihodnje leto izolski
Mandrač. ◆
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1 ADAMIČ JANEZ, PONIKVE 64 A
2 ADAMIČ MIRKO, PONIKVE 64
3 AKRAPOVIČ D.D., IVANČNA GORICA - PRISPEVKI ZAPOSLENIH
4 ANA MARINČIČ BOŠTJANČIČ, SLAVINA 46, PRESTRANEK
5 ANDREJ LEVSTEK, PREDSTRUGE 32
6 ANICA BABIČ, ZAGORICA 56, DOBREPOLJE
7 ANTON KASTELIC, ŽALNA 45 A, GROSUPLHJE
8 ANTONIJA GRAHEK, FLORJANOV TRG 4, NOVO MESTO
9 ARZENŠEK TINA, VIDEM 97
10 AVTOPREVOZNIŠTVO, MARKO PRIJATELJ S.P.
11 BAR MAJOLKA, IRENA LUMBAR S.P., VIDEM 54
12 BIMEDIA D.O.O., CESTA 2, V-D
13 BOŠTJAN PALČIČ, NA JAMI 3, LJUBLJANA
14 BOŽO ŽAGAR, TISOVEC 17, 1313 STRUGE
15 BREGAR ANDREJA, SUŠICA 5, IV. GORICA
16 BTC, ŠMARTINSKA C. 152, LJUBLJANA
17 BUČAR MAJDA, TRTNIKOVA 9, LJ - POLJE
18 CIMERMAN MARKO, HOČEVJE 24, KRKA
19 CIRILA, SREČKO FERKULJ, PRI CERKVI 15 A, STRUGE
20 CIZMAN ANKA,C. CENETA ŠTUPARJA 14, LJUBLJANA
21 CPL D.D., STOLPNIŠKA UL. 10, LJUBLJANA
22 DROBNIČ ANTON, VELIKE BLOKE 21, NOVA VAS
23 DRUŠTVO GOBARJEV "ŠTOROVKE" ŠENTRUMAR-HOČEVJE 
24 DRUŽINA KOŠIR, CESTA NA TRATO 12, KOČEVJE
25 DRUŽINA ZEVNIK, ŽIROVNICA 62 B, ŽIROVNICA
26 DRUŽINA ZIDAR, PONIKVE 104
27 ELEKTROINŠTALATERSTVO, MARJAN STRNAD, VIDEM 33 B
28 ENDOVITAL, ANTON FABJAN
29 ERČULJ MARIJA, VIDEM 20, DOBREPOLJE
30 ERČULJ MARIJA, ZAGORICA 59, DOBREPOLJE
31 FERKULJ ALOJZ, LIPA 12, STRUGE
32 FRANC LENARČIČ, PREDSTRUGE 30
33 FRELIH ZVONKO, ZGORNJA SORICA 17, SORICA
34 FRIZERSKI STUDIO MD, MARIJA DIMIC S.P., LJUBLJANA
35 GAČNIK & ŠTEBLAJ IN OSTALI, PONIKVE 4
36 GAJ MIZARSTVO, STANE JAKIČ S.P., ZDENSKA VAS 23
37 GOSTILNA BRDAVS, MEGLEN MATEJA S.P., VIDEM 37
38 GRADBENIŠTVO IN GOSTINSTVO, KLANČAR VLADISLAV S.P., TURJAK
39 GRADBENIŠTVO IN TRGOVINA MAKSIMOVIČ K.D., KRANJSKA GORA
40 GRIVEC JOŽICA, ZALOŠKA CESTA 76, LJ
41 GUTIC DANIJELA, KAMNIK POD KRIMOM 1, PRESERJE
42 HOČEVAR FRANC, VIDEM 50
43 HORVAT IGOR, GRADIŠČE, ŠKOFLJICA
44 HRIBAR JANA, VIŠNJA GORA
45 HUDOLIN DUŠAN, PONIKVE 3 C
46 IGLIČAR KRISTINA, TLAKE 34, ŠMARJE SAP
47 INSTALATERSTVO ZA CENTRALNO KURJAVO, VODOVOD TER IZDELAVA 

PALET BUKOVEC BOJAN s.p.
48 IVANJKO LIDIJA, ZATIŠJE 27, CELJE
49 JALEN JANEZ, VODMATSKA 23, LJUBLJANA
50 JAMNIK DAMIJANA, M. ILOVA GORA 10
51 JAMNIK VILJEM, MALA VAS 17, DOBREPOLJE
52 JERALA MARJAN, PODBREZJE 218, NAKLO
53 JERANT DAMIJANA, LJUBLJANSKA C. 90, DOMŽALE
54 JVR INŽENIRING, JANEZ BAŠELJ S.P., MALA VAS 34
55 KAMIN MATEJ, RODETOVA 9, GROSUPLJE
56 KINDLHOFER KLEMEN, POD HRASTI 23, LJUBLJANA
57 KLJUN DALIBOR, PODVIN 19, ŽALEC
58 KOFLER RAFAEL S.P., TRNJE 11, ŽELEZNIKI
59 KOPRIVŠEK ANTON, VIDEM 97
60 KORITNIK PETER, VIDEM DOBREPOLJE
61 KOVAČIČ JOŽE, PONIKVE 77

62 KOVINOUSLUGA - PREDSTRUGE
63 KRALJ ALBIN, ZAGORICA 34
64 KRALJ ANICA, ZAGORICA 54, DOBREPOLJE
65 KRKA, TOVARNA ZDRAVIL,D.D., NOVO MESTO
66 KUPLENK ALOJZ, BRUHANJA VAS 24
67 LENARČIČ CIRIL, PONIKVE 9
68 LENARČIČ JOŽE, PONIKVE 59A
69 LESNA GALANTERIJA, ANTON ŠINKOVEC S.P., BRUHANJA VAS 33
70 LJUBIČ FRANCI, PREDSTRUGE 31A
71 LOKAR KATARINA, VIDEM 121
72 LOMBAR DUŠAN, VODICE 14, VDOBREPOLJE
73 LUKA SKOK, GROSUPLJE
74 LUNDER BETKA, PREDSTRUGE 61
75 M.O.B., SVETOVALNI INŽENIRING D.O.O., ŠKOFLJICA
76 MARIJA ARNOLS, DUNAJSKA 404, LJ
77 MARJETA ZAKRAJŠEK, ŠKOFJA LOKA
78 MAROLT FRANC, ZDENSKA VAS 13
79 MARUŠA STRNAD, KNEJ 1A, ROB
80 MATEJ KALAN, PORENTOVA 5, LJUBLJANA
81 MELI CENTER REPČE D.O.O. - NAROČILNICA ZA NAKUP 

REPROMATERIALA
82 MELI CENTER REPČE D.O.O. - PRISPEVKI ZAPOSLENIH
83 MESOJEDEC STANISLAV, KOMPOLJE 62
84 MIHELIČ RUDI, GRIČ C. IV/2, RIBNICA
85 MITI PAVLIČ D.O.O., KOČEVARJEVA 2, NOVO MESTO
86 MIX - PODJETJE ZA TRGOVINO Z GRADBENIM MATERIALOM, 

STEGNE, LJUBLJANA
87 MOŠKI PEVSKI ZBOR RAFKO FABIANI
88 MREŽA BLATNIK IN DRUŽBENIKI
89 NATAŠA MUSAR MIŠELJIČ, UL. MALČI BELIČEVE 17, LJUBLJANA
90 NOVAK BOJAN, BRUHANJA VAS 35
91 NOVAK IVAN, PONIKVE 42
92 NOVAK STANKO, PONIKVE 42
93 OMAHEN DAMIR, HRASTJE 14 B, GROSUPLJE
94 OPARA UROŠ, LIVADA 1A, LJUBLJANA
95 OSTRŽEK, DRUŽBA ZA TRGOVINO IN GOST., PONIKVE 61
96 PAKIZ ANA, OPEKARSKA C. 24, RIBNICA
97 PEKARNA PEČJAK, ŠKOFLJICA
98 PENCA BOJANA, NOVO MESTO
99 PENDANT PUGELJ K.D., KNEZOVA 7A, LJUBLJANA
100 PERGAR JOŽEFA, PONIKVE 5 A
101 PETERC ALENKA, LINHARTOVA 70, LJUBLJANA
102 PETROL D.D., DUNAJSKA 22, LJUBLJANA
103 PINTAR DAMJAN, NA PLAVŽU 65, ŽELEZNIKI
104 PIRC FRANC, KOMPOLJE 31
105 PLASTIKA MOSTAR, JOŽE MOSTAR S.P., PARADIŠČE 7A, ŠMARJE SAP
106 POLONA KOLENC, ŠTEFAN PRI TREBNJEM 38, TREBNJE
107 PONOVKA D.O.O., PONOVA VAS 33A, GROSUPLJE
108 PRELESNIK MARIJA, ZDENSKA VAS 12
109 PRIJATELJ VINKO, PODPEČ 2
110 PRODAJA, MONTAŽA, SERVIS KLIMA NAPRAV, JOŽE BLATNIK S.P., 

VIDEM 70A
111 PROSTOVOLJNI PRISPEVKI NA KONCERTU IN PO NJEM V GOTOVINI
112 RAPRO, RAČUNALNIŠKO PROGRAMIRANJE D.O.O.., KOMPOLJE 55
113 RAVNIKAR MAJA, MIRJE 15, LJUBLJANA
114 REMARS D.O.O. , PODJ. ZA REVIDIRANJE IN PODOBNE DEJAVNOSTI., 

ŠKOCJAN 7, TURJAK
115 ROPIČ EDITA, ZAGRADEC 36 A, ZAGRADEC
116 SAMEC JOŽE, PREDSTRUGE 62
117 SD - SOCIALNI DEMOKRATI, LEVSTIKOVA UL. 15, LJUBLJANA
118 SLS, SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA, - BEETHOVNOVA UL. 4, 

LJUBLJANA

Zahvale ob poplavah
Občina Dobrepolje se zahvaljuje vsem, ki ste v septembrskih poplavah nesebično pomagali našim občanom s prosto-

voljnim delom, tako gasilcem, pripadnikom Uprave za zaščito in reševanje, Civilne zaščite, Slovenske vojske kot članom
Rdečega križa, Karitasa in drugih humanitarnih organizacij, različnim organizacijam, podjetjem ter ostalim državljanom. 

Zahvaljujemo se tudi vsem, ki ste s svojimi denarnimi in drugimi prispevki (s pohištvom, opremo, stroji, senom in dr.)
tako ali drugače olajšali poplavljenim odpravo škode, ki so jo povzročile visoke vode. Ter seveda vsem, ki ste organizirali

humanitarne akcije, kulturne in druge prireditve, katerih namen je bila pomoč našim oškodovancem.
Zahvaljujemo se:
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119 SODJA KLADNIK MARIJA, ZADREČKA C. 15, NAZARJE
120 SONJA DOBLEKAR, ŠT.JURIJ 72, GROSUPLJE
121 STARE TANJA, CERKLJE NA GOR.
122 STEKLAČIČ JOŽEFA, POLICA 8A, GROSUPLJE
123 STEKLAČIČ MARJAN S.P., POLICA 8A, GROSUPLJE
124 STEKLASA MIHAELA, VIDEM 41 C
125 SUHADOLC ANDREJA, ZA OPEKARNO 22, LJ
126 ŠMID + VEHOVAR
127 ŠPORAR PRIMOŽ, PODGORICA 4A
128 ŠPORTNO DRUŠTVO DOBREPOLJE, VIDEM 34
129 ŠTRUBELJ ANICA, VIDEM 31 D
130 TEKAVEC VANDA, GRINTOVEC 10, VIŠNJA GORA
131 TURK BRANKO, CESTA 2
132 TURK MATIJA, ČETEŽ 6, STRUGE
133 UNICREDIT BANKA SLOVENIJA D.D., ŠMARTINSKA 140, LJUBLJANA
134 UREDNIŠTVO RADIJSKE ODDAJE DOBRO JUTRO SLO - ALPE ADRIA

135 VESMETAL, VESEL ANTON, S.P., GORNJE LEPOVČE 26A, RIBNICA
136 VIDMAR LUKA, KNOBLEHARJEVA 18, LJUBLJANA
137 VIDRIH MOJCA, GRČAREVEC 20, LOGATEC
138 VINSEK KATARINA, VIDEM 48B
139 VODENJE KNJIGOVODSTVA, BLATNIK MARIJA S.P., PONIKVE
140 VOVK EGON, ŠEMPAS 131A, ŠEMPAS
141 ZAJEC IVAN, VIDEM 29 A
142 ZAKRAJŠEK ANTON S.P., SROBOTNIK 4, VEL. LAŠČE
143 ZORKO VESNA, STRMA POT 18, IZOLA
144 ZVONKA, POLJANE NAD ŠKOFJO LOKO
145 ŽAGAR ANTON, BUKOVICA 10, RIBNICA
146 ŽIBERT LADISLAV, HOČEVJE 41
147 ŽITNIK IVAN, UL. BORCA PETRA 9, LJ
148 ŽNIDARŠIČ DARJA MARIJA, CESTA GRADENJ 0001, VRHNIKA
149 ŽNIDARŠIČ FRANCI, KOVINSKA GALANTERIJA S.P., PODGO
150 ŽNIDARŠIČ JOŽE, ZDENSKA VAS 4, DOBREPOLJE

Zahvaljujemo se prijateljem,
sorodnikom, vaščanom, članom

PGD Struge, Rdečemu križu,
Karitasu, Slovenski vojski, članom
PGD Ponikve in Civilni zaščiti za
pomoč med katastrofo, ki nas je

prizadela in po njej. Posebna
zahvala pa tudi županu Janezu

Pavlinu za požrtvovalnost v času
poplav.

Se zahvaljujemo Križmanovi,
Podtabor 24

Tudi mene je doletela katastrofa, tudi meni je poplavilo hiško. Zato se
zahvaljujem vsem, ki ste mi pomagali: gasilcem, splavarjem, Toniju, Gregorju

in Petru Križmanu za pomoč pri sanaciji, razdeljevalcem Rdečega križa za
hrano in vodo, Antonu Rusu in Franciju Oberstar za požrtvovalno ravnanje ob
odhodu iz moje hiše ter Vunček Mariji, ki mi je v času poplave nudila dom.

Zahvala tudi županu Janezu Pavlinu za obisk in vso podporo.

Mlinar Mara, Podtabor

Zahvaljujemo se VSEM, ki ste nam pomagali v času poplav.

družina Rus - Apaldarjevi

Rabi bi se zahvalili PGD Struge, Karitasu, Rdečemu križu, Civilni zaščiti in
vsem, ki ste nam pomagali v času poplav. Še posebna zahvala gre Petru Pugelj

ml., Vilitovi družini, Janezu in Mojci Oberstar ter županu Janezu Pavlinu. 
Hvala vsem za pomoč!

Aleš z družino ter Slavka in Jože Novak

Ob poplavi, ki nas je prizadela, se iskreno zahvaljujemo za solidarno pomoč,
organizatorju izvedbe pomoči, Prostovoljnemu gasilskemu društvu Struge in

ostalim društvom iz Dobrepolja TER Rdečemu križu za skrb in pomoč. Zahvala
tudi  Prostovoljnemu gasilskemu društvu Ponikve za čiščenje fasade in ostala
dela, ter Slovenski vojski za odvoz materiala iz stavbe in vsem ostalim, ki ste

nam kakorkoli pomagali.
Bili ste nam v veliko moralno oporo.
Iskrena hvala vsem. Bog vam povrni!

Nosetovi – Adamčkovi iz Podtabora

Zahvaljujemo se vsem, ki ste nam pomagali v poplavi: gasilcem PGD Struge ter
ostalim gasilskim društvom iz občine, PGD Ambrus, prostovoljcem iz Podgore

in iz Prevol ter vsem Stružancem. 
Iskrena hvala pa tudi vsem, ki ste nam darovali krmo in ostale dobrine.

Iskrena hvala!

Družina Miklič, Podtabor 20

POPLAVE - 2010

Voda, voda, sama voda,
vse dokler pogled nam sega,
sili že iz vsake špranje,
sosedu  hišni  prag oblega.

Neustavljiva prag prestopi, 
hoče  več in več prostora,
neusmiljena  je do družine,
ki zbežati na podstrešje mora.

Mati joka:
"Le kaj bomo v lonec dali?"
Oče je v skrbeh:
"Le kje  bomo  spali?"

Na pomoč priskoči gasilec,
sosed nesebično mu  pomaga,
prispeva vsak kakor  zmore,
da ta nadloga vodna se premaga.

Jutri spet bo posijalo sonce,
bo dom  in solze osušilo,
lažji in  lepši jutrišnji  bo dan,
dokler srce pogumno bo še  bilo.

Marija Mohorič
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Ob minulih poplavah se je tudi Kra-
jevna organizacija Dobrepolje pri-
družila dobrepoljskim gasilcem in
pomagala poplavljenim družinam
predvsem na področju Kompolj, kjer
je bilo v dolini najhuje. V tednu, ko
so vode odtekle, je bilo prizadetim
družinam ali posameznikom razde-
ljeno 34 prehrambnih paketov. Raz-
delili smo veliko posteljnine, jogijev
in kuhinjsko opremo. 

V nedeljo, 3.10.2010, smo prejeli
donacijo anonimnega darovalca iz
Cerkvenjaka v Prekmurju: manjši to-
vornjak in kombi prehrambnih izdel-
kov ter oblačil in obutve.

V ponedeljek pa so nas prijetno
presenetili iz KORK Britof - Orehov-
je pri Kranju. Pripeljali so ogromno
oblačil, obutve, jogijev, posteljnine,
posteljo, 300 kg moke, krompirja in
čebule.

KORK ŽIRI nam je poslal prispe-
vek za prizadete v poplavah v znesku
1000 EUR. Sredstva smo si delili z
KORK Struge.

Prostovoljci RK smo se v torek or-
ganizirali, povabili medse še podm-
ladek in s skupnimi močmi v gasil-
skem domu na Vidmu pripravili de-
lilni prostor. Uvedli smo dežurstvo
od 9-11 ure dopoldne, popoldne pa
od 17-20 ure. Obiskalo nas je kar 87
obiskovalcev. Vsakega posebej smo
bili veseli, kajti oblačil je bilo res ve-
liko. Od minule srede, 6.10., pa do
16.10., smo razdelili cca. 1.800 kg ob-
lačil, tako za odrasle kot za otroke
(tudi za dojenčke), obutve in postelj-
nine. 

V imenu prejemnikov pomoči se
najlepše zahvaljujemo vsem dona-
torjem za dano pomoč, za njihov
trud ob zbiranju zgoraj navedene po-

moči, iskreno pa se zahvaljujemo tu-
di dobrepoljskim gasilcem, da so
nam dovolili gostovati v njihovih pro-
storih.

V času od 4.10. pa do 19.10. je 23
prostovoljcev opravilo preko 300 pro-
stovoljnih ur. Za razvoz prehrambnih
paketov, oblačil ter pohištva pa je bi-
lo prevoženih kar 516 km.

Vodstvo KORK Dobrepolje se ob
tej priložnosti iskreno zahvaljuje
vsem prostovoljcem in prostovolj-
kam ter podmladku, za njihov trud
in pomoč pri minuli humanitarni ak-
ciji. ◆

Iz krajevne organizacije Rdečega križa Dobrepolje

Mojca Pugelj, vodja PŠ Struge

V soboto, 9. 10. 2010, smo na PŠ Struge s
pomočjo PGD Struge izvedli evakuacijo
v primeru požara. Ob 11. 00 naj bi zago-
relo v garderobi, tako da smo se z učen-
ci evakuirali skozi izhod v kuhinji ter
stranski izhod. Evakuirali smo se na šol-
sko igrišče. Razredničarke smo preštele
svoje učence. Gasilci so pogasili požar in
pregledali vse prostore, da so se prepri-
čali, da smo se pred požarom rešili vsi.
Dva gasilca sta imela tudi plinsko masko.

Evakuacija je bila uspešna. Sledila je
analiza s poveljnikom Andrejem Debelja-
kom. Ugotovili smo, da je potrebno pa-
ziti na naše najmlajše, da jim damo pred-
nost in da ne divjamo ter delamo pani-
ke. V takem primeru lahko naredimo več
škode kot koristi, saj lahko s tem ogroža-
mo življenja.

Gasilci so večjim fantom in dekletom
pokazali, kako se rokuje z gasilnim apa-
ratom. 

Opisani primer vaje se mi zdi zelo
poučen. Vsi smo se veliko naučili in v pri-
hodnjih vajah bomo še boljši. Vsi pa si
želimo, da bi ostalo zgolj pri vajah. ◆

Evakuacija na PŠ StrugePodjetje ETIS prizadetim v poplavah 
podarilo 5 gospodinjskih aparatov
Mojca Pugelj

Podjetje ETIS d.o.o., trgovina in servis Vidmar, ki že več kot 30 let uspešno
posluje na slovenskem trgu, je tudi priskočilo na pomoč poplavljenim v Strugah.
Petim prizadetim družinam so podarili naslednje gospodinjske aparate: 2 hladil-
nika, 2 pralna stroja in zamrzovalno omaro. Za dobrodelno gesto se jim prejem-
niki aparatov iskreno zahvaljujejo.

Krajevna 
organizacije
Rdečega križa
Dobrepolje
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Tina Misajlovski, UO Ljubljana

Vpis vojaških obveznikov se izvede na
podlagi podatkov uradne evidence o dr-
žavljanih. Po vpisu v vojaško evidenco
upravni organ, pristojen za obrambne za-
deve, seznani vojaškega obveznika z dolž-
nostmi in s pravicami vojaškega obvez-
nika praviloma v koledarskem letu, ko
dopolni osemnajst let. 

Uprava za obrambo Ljubljana je 15.
septembra gostila v občini Dobrepolje.
Na seznanitev z dolžnostmi in s pravica-
mi je bilo povabljenih dvajset vojaških
obveznikov letnika 1992. Udeležba je bi-
la sedemdeset odstotna. Uvodoma je fan-
te pozdravil podžupan g. Jože Hočevar, v
nadaljevanju pa so bili seznanjeni z vo-
jaško dolžnostjo v miru in ob neposred-
ni vojni nevarnosti ter možnostmi pro-
stovoljnega služenja vojaškega roka, za-
poslitve v Slovenski vojski in pogodbene-
ga opravljanja vojaške službe v rezervni
sestavi Slovenske vojske. Prejeli so še in-
formacijo o štipendiranju, ki ga je razpi-
salo Ministrstvo za obrambo. 

Ob koncu so lahko odgovarjali na na-
gradna vprašanja, nato pa je sledila še
predstavitev delovanja in opremljenost
enot Slovenske vojske. Predstavila se je 1.
brigada in 17. bataljon Vojaške policije.
Vsi udeleženci so bili povabljeni še na to-
plo malico. ◆

Seznanitev vojaških obveznikov z dolžnostmi 
in s pravicami v Dobrepolju
Po določilih Zakona o vojaški dolžnosti (Uradni list RS, št. 108/02 - UPB) se ne glede na opustitev izvajanja 
določenih sestavin vojaške dolžnosti v miru vodi vojaška evidenca.

DIMENZIJA CENA Z DDV 
155/70 R13 75Q 29,07 €
165/70 R13 79T 32,83 €
175/70 R13 82T 36,25 €
165/70 R14 81T 38,65 €
175/70 R14 84T 40,70 €
185/70 R14 88T 47,88 €
165/65 R14 79T 38,30 €
175/65 R14 82T 42,41 €
185/65 R14 86T 43,43 €
185/65 R15 88T 46,51 €
195/65 R15 91T 47,20 €

205/65 R15 HP  94H 68,74 €
215/65 R15 HP 96H 80,71 €

185/60 R14 82T 43,78 €
185/60 R1584T 45,49 €

205/60 R16 HP 96H 80,71€

215/60 R16 HP 99H 93,02 €
185/55 R15 82T 56,09 €

195/55 R15 HP 85H 61,90 €
205/55 R16 91T 73,87 €

205/55 R16 HP 91H 79,00 €
195/50 R15 HP 82H 54,38 €

TEL.: 041-990-868        E-MAIL: avtokleparstvo.rigler@gmail.com

POSEBNA PONUDBA GUM SAVA ESKIMO S3/HP

Zelo ugodno 
tudi ostale znamke

pnevmatik: Matador,

Fulda, Dunlop, Goodyear,

Continental, Bridgestone,

Michelin, Kleber, 

Nokian, Hankook... 

Nudimo tudi:

● akumulatorje 

● traktorske 

pnevmatike 

● poltovorne pnevmatike

● zračnice

● jeklena in lita platišča

● priprava vozila na

tehnični pregled

● servis vozil 

● kleparska dela

● izpušne sisteme.
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Uroš Gačnik VGČ, 
poveljnik Gasilske zveze Dobrepolje

Tekmovanja so nekakšna priprava gasil-
cev na resnično intervencijo. Pri vajah se
gasilci spoznajo z opremo in se naučijo
pravilne uporabe. Z vajami se vzdržuje
tudi telesna kondicija in pripravljenost,
ki pa je za tako naporno delo še posebej
pomembna. Vse to nam služi, ko je po-
trebno intervenirati, ko nas ljudje pokli-
čejo na pomoč.

Kljub obilici dela gasilcev ob poplavah
si je veliko naših članov vzelo čas in se
pripravilo za letno občinsko gasilsko tek-
movanje, ki je tako kot že vrsto let pote-
kalo v Grosupljem. S prijateljsko gasilsko
zvezo že dolgo zgledno sodelujemo in se
podpiramo pri različnih projektih.

Tako se je zgodilo tudi v soboto, 2.10.

Gasilsko tekmovanje 2010

ČLANI "A" Vaja z MB Raznoterosti

Mesto P G D Gasilska zveza Dosežene točke Začetne točke Čas izvedbe Negativne točke Doseženi     Čas Negativne točke

1 Ponikve I Dobrepolje 894,47 1000 54,47 15 31,06 5

2 Ponikve II Dobrepolje 883,40 1000 68,82 10 37,78 0

3 Hočevje Dobrepolje 876,86 1000 76,87 5 31,27 10

4 Zdenska vas Dobrepolje 876,27 1000 64,42 15 28,31 16

5 Struge Dobrepolje 862,25 1000 54,70 40 32,05 11

6 Videm Dobrepolje 858,67 1000 99,19 0 31,14 11

7 Zagorica Dobrepolje 854,52 1000 78,20 30 35,28 2

8 Kompolje Dobrepolje 662,03 1000 149,88 29 74,09 85

ČLANICE "A" Vaja z MB Raznoterosti

Mesto P G D Gasilska zveza Dosežene točke Začetne točke Čas izvedbe Negativne točke Doseženi     Čas Negativne točke

1 Zdenska vas Dobrepolje 815,12 1000 104,68 25 45,20 10

ČLANI "B" Vaja z MB Raznoterosti

Mesto P G D Gasilska zveza Dosežene točke Začetne točke Čas izvedbe Negativne točke Doseženi     Čas Negativne točke

1 Ponikve Dobrepolje 910,04 1016 67,86 0 30,10 8

2 Zagorica Dobrepolje 841,32 1011 83,09 30 46,59 10

ČLANICE  "B" Vaja z MB Raznoterosti

Mesto P G D Gasilska zveza Dosežene točke Začetne točke Čas izvedbe Negativne točke Doseženi     Čas Negativne točke

1 Ponikve Dobrepolje 879,65 1013 93,58 0 39,77 0

PIONIRJI Vaja z vedrovko Vaja z vedrovko

Mesto P G D Gasilska zveza Dosežene točke Začetne točke Čas izvedbe vaje Negativne točke Čas izvedbe vaje Negativne točke

Zdenska vas Dobropolje 961,24 997 18,42 0 17,34 0

Ponikve Dobropolje 960,58 991 14,97 0 15,45 0

Zagorica Dobropolje 955,48 997 21,52 2 18,00 0

Kompolje Dobropolje 935,74 991 36,64 0 18,62 0

PIONIRKE Vaja z vedrovko Vaja z vedrovko

Mesto PGD Gasilska zveza Dosežene točke Začetne točke Čas izvedbe vaje Negativne točke Čas izvedbe vaje Negativne točke

1 Zdenska vas Dobropolje 959,07 997 17,64 0 20,29 0



Delavni red je bil zelo razgiban, za-
baven in predvsem poučen. Organi-
zirani sta bili dve delavnici. Prva je bi-
la praktična uporaba radijskih zvez,
ki sta jih vodila g. Uroš Gačnik in g.
Tone Steklasa. Tukaj so se nekatere
članice prvič srečale z radijsko posta-
jo. Naučile so se pravilno komunici-
rati prek nje, saj je zelo pomembno
da poveš najprej koga kličeš, nato kdo
kliče in nazadnje poveš kaj želiš in
med tem veš čas držiš gumb za od-
dajanje informacij, ko končaš spustiš
gumb in čakaš na sprejem. 

V drugi delavnici pa je bilo prak-
tično vezanje vozlov, ki jo je vodil g.
Franc Rus. Navzoče je naučil uporab-
ljati tesarski vozel, dvojno reševalno
zanko, tkalski vozel,... Nekaterim je
šlo zelo dobro od rok, medtem ko so
se druge precej namučile, vendar po-
trpljenja in dobre volje ni manjkalo.
Po končanem praktičnem delu je na-
stopila Dobrepoljska dramska skupi-
na Scena, ki se je predstavila s tremi
skeči.

Sledila je še reportaža o nedavnih
poplavah, ki so prizadela Dobrepolj-

sko in Struško dolino. G. Aleš Strnad
in g. Borut Pajk sta razložila, kako in
iz kje je pritekla voda, predstavila sta
kako je potekalo reševanje in čišče-
nje nepremičnin, kako so v Struški
dolini, ki je bila poplavljena štiri dni
s čolni oskrbovali občane z živili in
drugimi nujnimi življenjskimi po-
trebščinami. 

Ob koncu se je uradni del prevesil
v družabnega, kjer so lahko navzoče
ob toplem golažu poklepetale s kole-
gicami. ◆

25oktober 2010 Iz društev

Tina Jakič

V uvodnem delu je najprej vse prisotne nagovo-
rila predsednica sveta članic GZS ga. Marinka
Cempre Turk, ki je izpostavila pomembnost so-
delovanja članic na intervencijah, če ni drugače
mogoče naj sodelujejo kot zapisnikarice, da za-
pišejo vse potrebne informacije, ki so potrebne
pri intervencijah. Vse navzoče pa so nagovorili
tudi predsednik GZ Dobrepolje Matjaž Koželj,
predsednica članic regije Ljubljana II ga. Eliza-
beta Čampa, župan občine Dobrepolje g. Janez
Pavlin in poveljnik GZ Dobrepolje g. Uroš Gač-
nik.

Posvet članic regije Ljubljana II
V petek, 1.10.2010, se je 73 članic regije Ljubljana II udeležilo posveta članic prostovoljnih gasilskih društev, ki so ga organi-
zirale članice GZ Dobrepolje. Posvet se je začel ob 17:30 uri v OŠ Dobrepolje.

2010, kjer se je tekmovanja udeležilo 22
ekip iz naše gasilske zveze. V dopoldan-
skem času je potekalo tekmovanje za
mlade, popoldanski del pa je bil rezervi-
ran za članski del. Še posebej bi pohvalil
ekipe iz PGD Strug, saj so kljub dogod-
kom prišli in se udeležili tekmovanja.

Pomerile so se ekipe in sledili so rezul-

tati. Nekateri so bili tega veseli, drugi, ki
niso segli po pokalih, so kovali načrte za
naslednje leto in analizirali napake. Skup-
no vsem pa je bilo, da smo dan prijetno
preživeli v tekmovalnem in tovariškem
duhu.

Vesel sem, da se delo z mladimi boga-
to obrestuje, za kar so zaslužni naši men-

torji z Alešem Strnadom na čelu. Pa naj
si za konec sposodim njegov rek: »Na
mladih svet stoji in društvo brez mladih
je kot drevo brez korenin«.

V tabelah na prejšnji strani pa si lah-
ko ogledate razporeditev in točkovanje,
glede na uvrstitev. ◆
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Uroš Gačnik

Poziv: 29.8.2010 ob 15.00 preko pagerjev
in sms naprave »VAJA GORI O.Š. DOBRE-
POLJE - JAVI IZVOZ NA 19 KANALU,
VAJA«

Ime vaje: »VAJA O.Š. DOBREPOLJE 2010«

Lokacija: Osnovna šola Dobrepolje, Vi-
dem Dobrepolje

Namen vaje:
1. Preveriti operativno pripravljenost 
2. Preveriti tehniko in opremo 
3. Preverjanje delovanja in nošenja pa-

gerjev 
4. Preverjanje delovanja sms naprave 
5. Preverjanje in uporaba radijskih zvez 
6. Ogled lokacije in intervencijskega na-

čina O.Š. Dobrepolje 

Vodja vaje: Uroš Gačnik, VGČ
Obveščeni: Ravnatelj O.Š.Dobrepolje g.
Grandovec Ivan, vodja centra radijskih
zvez GZ Dobrepolje g. Steklasa Tone.
Predsednik GZ Dobrepolje Matjaž Koželj
NGČ II.

Ob 15.00 se je preko ReCo izvedel poziv
vseh društev po priloženi tabeli.

Prvi so na kraj prispeli iz PGD Zdenska
vas, kjer je vodja intervencije Pajk Borut
prejel pisna navodila.

Naloge:
• Ogled nastale situacije 
• Postavitev poveljniškega mesta 
• Določitev redarstva 
• Javljanje na kanal 19 o nastalem prob-

lemu 
• Gori vkotlovnici, dim se širi v zgornje-

prostore 
• Preveriti ali se v stabi kljub nedelji na-

hajajo osebe 
• Postavitev prvega in drugega napada 
• Vstop v objekt z iDA 
• Oskrba GVC s požarno vodo 
• Postavitev gasilcev za evakuacijo 
• Sanacija požara 
• Zaključek vaje 
• Čiščenje in pospravljanje opreme in

vozil 
• Zbor vozil in operativcev 
• Kratka analiza 
• Konec vaje se javi na kanal 19 

Naloge za izboljšanje situacije:

1. Preveriti delovanje ReCo in kanala 19.
Od nedelje 29.8 in vključno sredo
1.9.2010 sem bil v navezi z ReCo. Ta-
ko so končno po 3 dneh napako od-
pravili. Pri letnem servisu, se je pripe-
tilo, da se je nekaj kablov znašlo na ne-
pravilnih mestih kar pa je bila posle-
dica le tega, da ni bilo veze z repeti-
torjem Grmada in s tem seveda tudi
ni bilo moč vzpostaviti veze z ReCo. 

2. Namen v kratkem izvesti še eno vajo
GZD da se preveri pagerje in sms na-
pravo 

Generalno gledano, če odmislimo to, da
naprave (pozivniki in sms) niso delovali,
je vaja potekala hitro in operativno na za-
dovoljivem nivoju. Pokazale so se dolo-
čene pomanjkljivosti, ki se pa jih da s
prakso sčasoma odpraviti. Pohvalil bi vse
operativce, ki so se vaje udeležili in pri
tem pokazali visoko stopnjo operative
pripravljenosti. Skupno je bilo na vaji 15
operativcev iz treh društev. Vaja je bila iz-
peljana in zaključena ob 15.56 uri. ◆

ČAS POZIVA ČAS IZVOZA PRIHOD OPREMA NOSILCI -IDA OPERATIVCI

PGD VIDEM 15.00

PGD ZDENSKA VAS 15.00 15.11 15.13 GVC, 16/24, GVM-1 1 7

PGD STRUGE 15.01

PGD KOMPOLJE 15.01 15.19 15.24 GVC, 16/24, GVM-1 2

PGD PONIKVE 15.02 15.22 15.30 GVC, 16/24, GVV-1 1 5

PGD ZAGORICA 15.02

PGD HOČEVJE 15.03

Poročilo z gasilske vaje« Osnovna šola 2010«
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Pri gasilcih v Zdenski vasi!

Andrej Šporar, vodja intervencije

V četrtek, 9. septembra 2010, se je v ok-
viru rednega preverjanja operativne pri-
pravljenosti zgodila gasilska vaja »Stolar-
na 2010«. 

Vaja je predvidevala simulacijo poža-
ra v Stolarni Dobrepolje, ki se je iz kot-
lovnice razširil na silos in proizvodnjo.
Preko pagerjev in sms pozivnika je bilo
aktiviranih vseh sedem gasilskih društev,
katera so se odlično odzvala. 21 min po

prejetem pozivu je bilo na kraju požara
60 operativcev ter vsa gasilska tehnika, ki
jo društva premorejo. Gasilci so takoj po
prihodu pričeli z rutiniranim izvajanjem
nalog, ki so potrebne za uspešno obvla-
dovanje požara: zaščita kraja požara,
vzpostavitev oskrbe z vodo, varovanje so-
sednjih zgradb, iskanje ponesrečencev
nudenje in gašenje požara. Poleg priprav-
ljenosti operativnih enot smo preizkusili
tudi delovanje radijskih zvez, dihalnih
aparatov in delovanje gasilskih vozil. 

Po končani vaji je sledil ogled celotne-
ga objekta ter predstavitev možnih žarišč
požara. Vaja je odlično uspela, pohvala
gre hitremu in velikemu odzivu operativ-
nih enot, katerih usposobljenost je na vi-
sokem nivoju. Določene pomanjkljivosti
so bile ugotovljene le na področju koor-
dinacije enot, kar pa je za tako številčno
ekipo iz sedmih različnih društev priča-
kovano. Z odpravo le teh bomo prečeli že
v mesecu novembru, ko se bo odvila na-
slednja gasilska vaja. ◆

Gasilska vaja »Stolarna 2010«

V torek, 5.10.2010, so Zdenske gasilce obiskali otroci iz vrtca
Ringaraja. Prišli sta skupini Čebelice in Ježki s svojimi vzgojite-
ljicami. Kljub dežju smo jim pripravili topel sprejem. Povabili
smo jih v notranjost gasilnega doma, kjer jim je poveljnik PGD
Zdenska vas Aleš Strnad naredil kratko predstavitev o popla-
vah. Izdelali so si tudi gasilska pokivala in se preizkusili na po-
ligonu. Ob koncu so se pogreli še ob toplem čaju in prigrizkih.

Za PGD Zdenska vas Urška Zagorc

V torek, 5.10. 2010, smo otroci iz skupine čebelic in ježkov obi-
skali gasilce iz Zdenska vasi. Zaradi deževja so nas gasilci priš-
li iskat v vrtec z gasilskim avtom. V gasilskem domu so nam
pripravili zanimivo predavanje o poplavah in delovanju gasil-
skega društva. Otroci so si sami izdelali gasilske kape ter preiz-
kusili svoje spretnosti na gasilskem poligonu. Poveljnik GD
Zdenska vas, g. Aleš Strnad, nas je seznanil z osnovnimi glasil-
skimi pravili. Postregli so nas z okusno domačo malico. Otroci
so bili zelo navdušeni nad pestrim dogajanjem, izrazili pa so
željo da bi tudi sami postali gasilci.

Gasilcem in gasilkam iz GD Zdenska vas, se zahvaljujemo za
prijaznost in gostoljubje. 
Gasilski pozdrav iz vrtca Ringaraja!

Čebelice in Ježki
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Vekoslav Pajntar, predsednik društva

Čeprav nismo imeli sreče s prestavljanjem razstave zara-
di slabega vremena, smo dne 25. in 26. septembra kljub
dežju imeli lep obisk iz cele Slovenije. Kljub okrnjenemu
programu in dežju se je otvoritve udeležilo veliko vašča-
nov, prebivalcev občine Dobrepolje in obiskovalcev od
drugod. Poleg župana, gospoda Janeza Pavlina in podžu-
pana Jožeta Hočevarja, se je otvoritve udeležila tudi pred-
sednica Nove Slovenije, gospa Ljudmila Novak. 

Predstavili smo prek 300 vrst primerkov gob iz naše
okolice. 

V nedeljo je poleg celodnevne razstave potekalo tudi
tekmovanje v kuhanju gobjih jedi. 

V kuhanju gobje enolončnice je zmagala ekipa GD
Škofja Loka, drugo mesto je zasedel Anton Tomšič, tretje
pa GMD Ljubljana. V kuhanju izvirne gobje jedi je zma-
gala Anica Tomšič iz Dobrave pri Ljubljani z žganci z go-
bami, drugo mesto sta osvojila Bojana in Borut Pečnik iz
Ljubljane z gobovo pito, tretje mesto pa je pripadlo Simo-

5. gobarska razstava v Hočevju

ni Stardek iz Hočevja s kanelo-
ni nadevani z gobami. Vsi nasto-
pajoči so prijeli spominsko da-
rilo, priznanja in pokale.

Zahvaljujemo se občini Do-
brepolje za pokroviteljstvo raz-
stave, Radiu Zeleni val za medij-
skega pokrovitelja, Pekarni Blat-
nik za njihove dobrote in vsem
donatorjem ter vaščanom za po-
moč .

Letošnjo razstavo smo člani
društva podaljšali še do pone-
deljka, ko so na obisk prišli učen-
ci od 1.do 4. razreda

Bili so zelo navdušeni nad pri-
pravo oziroma samo postavitvijo
razstave ter številom razstavlje-
nih gob. Sicer smo z člani druš-
tva že stari prijatelji, saj jim pri-
rejamo različna predavanja, sku-
paj nabiramo gobe in se družimo
v gobarskem domu na Šentru-
marju. ◆

Razstava gob v Kočevju
Mini razstava, 26 primerkov gob in predavanje začetnega tečaja gob članom Rotary cluba iz Kočevja v kraju Mozelj.

Društvo gobarjev 

Štorovke — Šentrumar Hočevje

Videm 34, 1312 Videm-Dobrepolje
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Mojca Pugelj 

Pod skupnim sloganom Pozdravimo ju-
tri je sejem predstavil ponudbo izdel-
kov, dejavnosti in idej za zdravo življe-
nje ter trajnostni razvoj 260 razstavljav-
cev iz sedmih držav. Organizator je tu-
di letos nagovarjal obiskovalce z alter-
nativno vstopnino, tj. zbiranjem odslu-
ženih mobilnikov in knjig, ki jih imajo
obiskovalci doma odveč. Odslužene
mobilnike, ki so jih prinesli obiskoval-
ci, so posredovali v okolju prijazno raz-
gradnjo. Knjige pa je Mestna zveza pri-

jateljev mladine Ljubljana razdelila Var-
nim hišam, otroškim letoviščem ter so-
cialno ogroženim družinam po Sloveni-
ji. Pokrovitelj akcije je bil dr. Danilo
Türk, predsednik Republike Slovenije.

Ponudba sejma je bila razdeljena na
nekaj tematsko zaokroženih sklopov,
znotraj katerih so se predstavljale stori-
tve in izdelki s področja zdrave prehra-
ne, klasične in alternativne medicine,
okolju prijaznega doma, gibanja in well-
nessa.

Obsejemski program je na večih
odrih ponudil poučne delavnice, preda-

vanja, okrogle mize in druge aktivnosti
na temo zdrave prehrane, prehranskih
dodatkov in športnih aktivnosti...

Že drugo leto zapored pa je bil na sej-
mu prisoten tudi Slavko Pajntar - Pin-
ki, predsednik gobarskega društva Što-
rovke, ki je obiskovalce in razstavljavce
razvajal z gobjim golažem in gobovo ri-
žoto. Obiskovalci so lahko vzeli tudi zlo-
ženke o občini in zloženke o društvih,
mogoče pa se kdo od njih prav na pod-
lagi teh zloženk odloči za obisk naše le-
pe občine. ◆

Zaključil se je 41. sejem Narava-zdravje, na katerem se je promoviralo
tudi občino Dobrepolje

Mojca Pugelj

Ivan Lenarčič se je rodil 8. marca 1942 v
takrat vojnih Ponikvah. Ko je bil star ko-
maj tri mesece, so bombandirali njegovo
rojstno vas, zaradi tega je še danes zaz-

namovan - je gluhonem. Pa vendar ga to
ni oviralo pri doseganju življenjskih ciljev.
Zaradi ljubezni je maja 1971 zapustil svo-
je rodne Ponikve in se odselil v daljno
Ameriko. Po poklicu je pasar, sicer pa se-
daj, kljub temu, da je že upokojen, oprav-
lja delo na inštitutu, kjer sodeluje pri na-
črtovanju, izdelavi in testiranju radarjev
za vojaško tehniko (za ladje, letala, pod-
mornice...). V prostem času je veliko na
vrtu, telovadi, keglja... najraje pa se vra-
ča v rodne Ponikve. Letos je, odkar ima-
mo Slovenci državo in Dobrepoljci obči-
no, prvič volil na lokalnih volitvah. Z na-
smehom na obrazu pove, da je vesel in
ponosen, da se je lahko letos udeležil vo-
litev (ima namreč slovensko in ameriško
državljanstvo). Pravi, da občina Dobre-
polje zelo napreduje, veliko se gradi, ve-

liko se obnavlja. Doda, da vedno ko pri-
de (vrača se vsako leto), je kaj novega. 

Njegova želja je, da bi se čim prej in
za stalno lahko vrnil v Ponikve, kljub te-
mu, da žena in sin, ki še študira, nista naj-
bolj navdušena nad tem predlogom. On
pa pravi, da bolj kot je star, vedno raje in
pogostejše se vrača v Ponikve, kjer bi rad
tudi živel. ◆

Ivan Lenarčič, Boston, Massachusetts, ZDA

Letos prvič volil, odkar obstaja država Slovenija in odkar obstaja občina Dobrepolje 
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Petra Žnidar

Na vabilo so se v velikem številu udele-
žili tako stanovalci zavoda kot tudi sta-
novalci iz bivalnih enot Zavoda : bivalna
enota Mengeš 1, Mengeš 5, Žiga, Sodra-
žica in Predstruge. Čeprav je bilo zunaj
hladno, je vse prisotne grelo športno -
tekmovalno vzdušje.

Na športnih igrah je aktivno sodelo-
valo 40 stanovalcev, ki so se kljub svojim
zdravstvenim omejitvam med seboj po-
merili v štirih »športnih panogah«; v hi-
tri hoji z ovirami, vodenje žoge z ovira-
mi, vožnja z invalidskim vozičkom z ovi-
rami in vožnja z invalidskim vozičkom v
paru »stanovalec - zaposleni«.

Največ zanimanja med tekmovalci je
bilo za panogo »hitra hoja z ovirami«, saj
se je med seboj pomerilo 25 tekmoval-
cev. Najbolj zanimivo pa je bilo v tekmo-
vanju parov »stanovalec - zaposleni«, kjer
je bil prisoten pravi tekmovalni duh med
zaposlenimi, kdo bo najhitreje na cilj
med ovirami pripeljal svojega sotekmo-
valca. Ostali stanovalci, ki se tekmovanja
niso udeležili, pa so tekmovalce vzpod-
bujali z glasnimi vzkliki in ploskanjem.

Ob koncu tekmovanja je bila uradna
razglasitev zmagovalcev s podelitvijo
priznanj za vse aktivne udeležence. Prvi
trije v posameznih panogah pa so si za-
služili še praktične nagrade. Zelo srečni
smo bili, ker smo imeli čast, da nam je

priznanja in nagrade v roke izročil žu-
pan občine Videm - Dobrepolje g. Janez
Pavlin.

Po zaključku športnih iger se je zaku-
ril ogenj, za nekatere najbolj pomemben
dogodek tega dne - kostanjev piknik, ki
so ga že vsi prav nestrpno pričakovali.
Druženje med stanovalci in zaposlenimi
je potekalo do zgodnjih popoldanskih ur.

Z gotovostjo lahko zatrdim, da so
športne igre in kostanjev piknik v celoti
uspeli, in da so za to zaslužni tako sta-
novalci kot zaposleni Posebnega social-
no - varstvena zavoda Prizme, kjer se je
videla usklajenost celega tima, ne glede
na delovno mesto, vključno z direktori-
co! ◆

Športne igre malo drugače
V posebnem socialno varstvenemu zavodu Prizma si zaposleni prizadevamo, da bi se stanovalci počutili kot doma, da imajo
lepo urejeno in prijazno okolje in da svoj prosti čas preživijo čim bolj aktivno. Zato smo se odločili in v petek, 15. 10. 2010,
pred zavodom organizirali tradicionalne športne igre, ki so se zaključile s kostanjevim piknikom.
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Za prijatelje si je treba čas uzet .... Prijatelja spoznaš takrat,
ko si v veliki stiski. In prave prijatelje sem spoznala jaz, nekaj
dni po vodni ujmi, ki je divjala v dobrepoljski dolini. Nam je
prva priskočila na pomoč naša prijateljica Anka Fabjan, pred-
sednica DU Šmarje Sap. Ona in poverjenice društva so se od-
ločile, da nam nekako pomagajo. Na njihovi seji upravnega od-
bora so se odločile, da nam denarno pomagajo. Vzele so si čas
in v tednu dni obiskale vse krajane v Šmarju. Ljudje so bili do-
brega srca in skupaj darovali 3.300 . Predsednica Anka in ena
od poverjenic ga. Sonja sta denar prinesli v Dobrepolje. Na na-
šem upravnem odboru smo se odločili, da tudi mi pomagamo
in sklenili smo, da od naše članarine prispevamo svoj delež.
Denar smo združili in ga odnesli najbolj potrebnim članom na-
šega društva. 

Predsednica DU iz Ivančne Gorice ga. Ljuba Štrubelj je po-
nudila kuhinjske omarice in pomivalno korito. To sem javila na
občino in bilo je objavljeno na internetni strani občine. Poseb-

IZ DRUŠTVA UPOKOJENCEV DOBREPOLJE

Ne bodi sam, pridruži se nam

na zahvala gre g. Jožetu Kendi, predsedniku DU Šentvid pri Stič-
ni. Bil je pobudnik in organizator »DOBRODELENGA KONCER-
TA«, ki je bil v petek 15. oktobra v osnovni šoli v Šentvidu. Na
koncertu je sodelovalo nad dvajset nastopajočih skupin. Bilo je
veliko pevcev, med njimi tudi »Stiški kvartet«. Pevec g. Dušan
je povedal, da so se z veseljem odzvali povabilu, in da imajo
kar nekaj prijateljev v Dobrepolju. Koncert je trajal polne tri ure.
Celoten izkupiček prostovoljnega prispevka v znesku 3.218  je
bil podarjen za »DOM SV. TEREZIJE« na Vidmu. Domov sem
odšla v srcu polna radosti in spoznanj, da v nesreči le nisi sam.
Še bi lahko pisala, pa vendar naj bo dovolj, morda bo še kdo
napisal kakšno misel o tem dobrodelnem koncertu. 

Hvala, VELIKA HVALA vsem !

14. oktobra smo bili na kostanjevem pikniku, na Gradišču
nad Stično. Na piknik so nas povabili iz pobratenega društva
Šentvid.

To je le nekaj
fotografij z 
dobrodelnega 
koncerta 
v Šentvidu 
15. 10. 2010

Sedaj pa še povabilo na martinovanje, ki bo 6. novembra s
pričetkom ob 17,00 uri. Za jedačo in pijačo poskrbljeno! 

V živo nas bo zabaval ansambel, ki se imenuje 
»BO ŽE KAKU«.
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Zdravko Marič

Ko zmolim večerno molitev, si včasih pri-
kličem v spomin dogodke iztekajočega se
dneva; danes denimo se je izteklo polet-
je, zmanjkalo mi je bencina v avtomobi-
lu, porabili smo zaloge krompirja, tašča
je pojedla zadnjo tableto proti holestero-
lu in sosedov študent Jan se je prišel po-
slovit, ker gre študirat v Maribor. Vsi do-
godki mi nehote prikličejo v spomin be-
sede dedka Štefana, ko sem bil pri nje-
mu na obisku v bolnici na zadnji dan nje-
govega življenja: »Veš, Zdravek moj, vsa-
ke stvari je enkrat konec.« Kako krute so
se mi zdele te besede, saj sem v brezskrb-
ni mladosti želel, da enostavno konca in
slovesa od nam dragih oseb, od lepih
stvari in prijetnih dogodkov enostavno
ne sme biti. A žal mi je odraščanje ved-
no znova in znova dokazovalo, da prijet-
ne stvari minevajo hitro, neprijetne pa
počasi. Ko potem začnem pred spanjem
razmišljati o odgovorih na ta življenjska
dejstva, nevede zaplavam v bolj ali manj
prijeten spanec, ki naznanja, da sem se
poslovil od preživete nedelje, preživete-
ga tedna, letnega časa in - žal tudi de-
setdnevnega dopusta...

Kot udarno vrtalni stroj sredi gradbiš-
ča me zjutraj ob petih zbudi ura, ki me
priganja na delo. Spanca je konec, dan se
začne. Spet mi razmišljanje reže pot no-
vemu dnevu nasproti. Aha, nov dan se
začne, nov dan, ki sledi koncu minulega
dne. Včeraj konec, danes začetek... kaj
lahko sklepam iz tega? To, da je pogoj z
nastanek novih stvari ali dogodkov v člo-
veškem življenju končanje starih, odslu-
ženih, tistih, ki so izpolnili svoje poslans-
tvo in se umikajo onim, ki bodo svoje po-
slanstvo šele začeli izpolnjevati. Samo
Bog lahko nekaj ustvari iz »niča«. Človek
lahko dane stvari zgolj prestavlja v os-
predje ali v ozadje dogajanja. Kriterije,
katere stvari bodo v danem trenutku po-
stavljene v ospredje, katere v ozadje, pa
določajo tisti, ki imajo moč odločanja,
besede in vzbujanja zaupanja v njihove
prioritete. Vsa nova dogajanja so odvisna
od predhodnih. Veselje se lahko porodi
na novo le iz predhodne žalosti, da ga ob-
čutimo. Žalost, ki nam seže v globino se
lahko porodi le iz predhodne sreče, ki se
je končala. Podobno je pri zdravju. Oz-
draviš lahko, če si predhodno bolan, zbo-
liš, če si prej bil zdrav. Pa pomislimo: kaj
pa, če smo zdravi in hujših bolezni še ni-

Slovo smo izkusili? To pa je stanje, ki zahteva,
da ga vzamemo pod drobnogled. Primer,
ki me je kot družinskega svetovalca čakal
na današnji dan, je točno takšen in po-
glejmo, kako sem se ga lotil.

Pred dnevi me je klicalo šestnajstletno
dekle iz bližnjega kraja, ki je v obupu pro-
sila, naj nekako pomagam njenim star-
šem. Breda in Gojmir sta žena in mož,
stara nekaj čez 40 let. Ko sta se poročila,
so ljudje govorili, da sta en lušten par. V
teh poznih srednjih letih pa ju zaznamu-
je nekaj vsem nam znanih lastnosti, ki
vplivajo na padec njunega splošnega za-
dovoljstva. Poglejmo Bredo: občutek kon-
ca mladosti, odhod sina od doma, prve
gube, hormonska neuravnoteženost, skr-
bi v službi zaradi recesije, čedalje bolj
moteč soprog, poglabljanje nezadovoljs-
tva s samopodobo. Poglejmo Gojmira:
neobvladovanje stresov v službi, izguba
spolne moči, nespečnost, povečanje ka-
jenja in pitja alkohola, debelost, občutek
nerazumevanja za njegove probleme s
strani soproge. Kaj pa njune skupne te-
žave? Predvsem je potrebno omeniti smrt
družinskega psa, medsosedski spor zara-
di 15 cm širokega spornega mejnega pa-
su, nezmožnost odplačevanja kredita in
čedalje večja medsebojna naveličanost in
motečnost. 

Uh, kakšna zamorjena scena. Moj pri-
hod v hišo te družine bo podoben priho-
du v osje gnezdo. Vsaka moja izjava ali
poteza bo pri nekom od prizadetih izzva-
la hud nemir in razdraženost, če pa ne
bom storil ničesar, bom samo izkoristil
nade polno zaupanje hčerke, ki me je po-
prosila za pomoč. Pa primerjajmo moj
položaj z vdorom kmeta v osje gnezdo.
Najprej mora narediti strategijo, ki vse-
buje tudi načrt: lastna zaščita, obvlado-
vanje situacije, umirjanje najbolj vroče-
krvnih in mobilizacija pozitivnih sil za
neko novo kvaliteto sožitja, ki bo rodila
uspehe in izločala neuspehe. Torej, Zdra-
vek, s kmečko logiko nad nalogo, pa bo
kaj iz tega. Najprej lastna zaščita: ker me
bodo akterji obravnave ob vstopu v sta-
novanje začeli neusmiljeno streljati z ubi-
jalskimi pogledi, si moram najprej nade-
ti nevidni ovoj dobre volje z zaščitnim
znakom smejočih ust in neprebojni jopič
pozitivnih čustev, ki bo varoval in ohra-
njal toplino srca in duše. Naslednji del je
obvladovanje situacije. Pri tovrstnih pri-
jemih bo prišla do izraza moja strokov-
nost in izkušenost. Odločil sem se za tak-
tiko, da ko se bomo pri obravnavi bliža-
li robu vrelišča, nenadoma spremenim
način ali temo razprave. S tem bom mor-

da nevtraliziral stopnjujoči se zračni na-
boj. Predvidoma najbolj vročekrvna Bre-
do in Gojmirja bom poskušal umirjati
najprej s komplimenti, nato z našteva-
njem in ponazoritvijo njunih svetlih in le-
pih skupnih trenutkov in doživljajev, na
koncu pa še z vključitvijo presenečenj, ki
bodo spravila navale in izpade slabe vo-
lje dobesedno na kolena. Tukaj se bo za-
čela družinska naloga za prihodnost: is-
kanje sreče v krogu družine, iskanje sre-
če v stvareh, ki so jim v opazovanem tre-
nutku dosegljive in prisotne, ne pa iska-
nje sreče v stvareh, za katere so nekje sli-
šali ali prebrali, da ljudi osrečujejo, v re-
snici pa jih ne bodo nikoli videli in niko-
li občutili njihovega puhlega zadovoljs-
tva. 

Točno ob desetih sem pozvonil na vra-
ta. Odpre mi hčerka in me popelje v
dnevno sobo, kjer je bilo ozračje dobe-
sedno prepredeno z negativnimi žarki in
energijo. Na srečo me je ščitil topli čus-
tveni ovoj, ki sem ga dobil pri včerajšnji
sveti maši, hkrati sem napade strelov s
pogledi odbijal s prijaznim nasmehom.
Prvo vrelišče ob medsebojnih pogovorih
se je približevalo dokaj hitro in nastopil
je čas, ko sem moral uporabiti prvi ma-
never za razelektritev. Nemudoma sem
na skrivaj oddal sporočilo in že čez ne-
kaj minut je nekdo pozvonil na vrata. Bil
je moj znanec, ki je družini prinesel mla-
dega psička prav iste pasme, kot je bil ne-
davno umrli pes žalujoče družine. Uči-
nek je bil izjemen, ozračje se je umirilo.
Ko se je navdušenje poleglo, je spet sle-
dil pogovor in kmalu se je začelo pribli-
ževati naslednje vrelišče. Ozračje se je
spet nabilo z negativno energijo, tako da
se je mali kuža od strahu kar polulal po
Bredinih copatih. Spet sem moral ukre-
pati, to pot sem potegnil na plano celo-
letne karte za plesno športni program,
namenjen parom srednjih let. Tudi ta
manever je uspel, vsaj začasno. Zatem
sem še reševal naraščajoč verbalni konf-
likt s predstavitvijo finančnega svetoval-
ca za kredite Brgleza, knjige »Menopav-
za« od dr. Hausa, spravno ponudbo so-
seda glede rešitve mejnega spora in naj-
novejše tragikomične videokasete reži-
serke Krasanove: »S policijo in recesijo v
demokracijo«.

Kmalu je minil tudi popoldan, ura je
bila že 18.00 in moj obisk se je zaključil.
Poslovil sem se v veliko toplejšem ozrač-
ju, kot ob prihodu in z dobrim občutkom
v srcu sem se odpravil v bližnjo gostilno
na čaj, da še sam pri sebi pretehtam mož-
nosti uspeha moje današnje obravnave.
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In glej naključje, v gostilni srečam naše-
ga okrajnega zdravnika, specialista dru-
žinske medicine, sedečega kot kup nesre-
če ob kozarcu piva. Vprašal sem ga, za-
kaj je žalosten, pa mi odvrne: »Ah, Zdra-
vek, ne sprašuj. Kot družinski svetovalec
najbrž dobro veš, da veliko bolezni pri-
haja iz nezdravega družinskega jedra. Mi
zdravniki zdravimo te bolezni, mi dru-
žinski zdravniki zdravimo z zdravili ljudi,
ki za temi boleznimi zbolevajo. A kaj, ko
je to zdravljenje podobno špricanju tiste-
ga sadnega drevja, ki ga bolezen ni na-
padla na krošnji, ampak v koreninah in
deblu. Ne pozdravimo torej globokih
vzrokov za obolenje, zato so uspehi za-
časni, navidezni in odvisni od stalnega
uživanja predpisane terapije. Vaša služba
pa pomaga ustvarjati pogoje za zdravo
življenjsko jedro, zdravite korenine, iz ka-
terih prej ko slej poženejo novi sadovi, ki
so v veliko večji meri odpornejši na bo-
lezenske vplive in delajo košato krošnjo

življenjske energije in sožitja.« Prav za-
smilil se mi je razočaran zdravnik, ko sem
videl, da ob kozarcu piva bere še časopis,
v katerem vse povprek pljuvajo po zdrav-
nikih in hvalijo nas, družinske svetoval-
ce. Z dvema, tremi besedami sem ga sku-
šal potolažiti, potem pa sem, ko sem vi-
del, da me ni poslušal, plačal njegovo pi-
vo in moj čaj ter odšel proti domu.

Kmalu sem dospel do preddverja, poi-
skal ključe in odklenil vhodna vrata, ta-
koj zatem pa debelo, debelo pogledal
proti koncu hodnika, kjer me je čakala že-
na z nekim gospodom. Še preden sem
odprl usta, da bi pozdravil, mi žena reče:
»Dolgo smo te čakali, Zdravek moj. Ob
meni je družinski svetovalec, ki so ga po-
klicali najini otroci, da proba rešiti našo
družino. Tvoja služba, problemi z najini-
mi obnemoglimi starši, problemi otrok v
šoli in tako dalje. Mislim, da mi ni treba
več naštevati... Razlogov, da skupaj s sve-

tovalcem takoj, ta hip sedemo za mizo in
začnemo reševati družinske probleme, je
več kot dovolj.«

Tako se je torej, dragi bralci zaključil
moj ponedeljek. Včeraj sem vzel slovo od
veliko stvari, danes prav tako. A vse te po-
vrhnje spremembe, konci in začetki, ki
zaznamujejo naš vsakdan, so sila malo
pomembni proti zaključkom in izbiri no-
vih poti našega razuma. Vzemimo slovo
ne od soljudi, ne od služb, ne od druži-
ne in ne od Boga. Vzemimo slovo od svo-
jih škodljivih, nezdravih, prizadejočih na-
vad, razvad in načel. Če jemljemo slovo
in delamo nove začetke samo na zunaj,
smo podobni razpadajoči hiši, ki ji vsake
toliko časa prebarvamo fasado. Če pa od-
slavljamo negativne stvari iz naše notra-
njosti in v to notranjost zasajamo zdra-
ve, vseljudsko dobre vrednote, potem bo-
mo kot hiša, ki bo sijala sama od sebe. ◆

Poplave

Tina Shawish

Človek doživlja v obdobjih
svojega življenja različne po-
plave. So trenutki napolnjeni z
dobrim, veselim in optimistič-
nim sporočilom in trenutki
nasprotni tem. Še posebno v
predvolilnem času se na me-
dijski sceni zliva obilo slabega,
kritičnega ali kritizerskega raz-
mišljanja o stvareh in osebah.
Zlonameren je bil tudi članek
‘Po sledi zapisanega’ avtorja
Slavca Palčarja v zadnjem gla-
silu Naš kraj. Ne bom komen-
tirala zapisanega. Vsak s svo-
jim življenjem in delom kaže
svoj lastni obraz, ki je odraz
človekove notranjosti, duše,
duha in srca.

V Sloveniji, v naši dobrepoljski
in struški dolini, so se zgodile
poplave. Hudo mi je za vsako-
gar, ki ga je doletela ta ujma, še
posebno pa mi je težko za Za-
vod sv. Terezije, saj smo se o
poplavnosti tega področja ve-
liko pogovarjali takoj ob začet-
ku želje o gradnji doma, to je v
jeseni l. 2002. O vsem tem ob-
stajajo zapisniki. Pri pogovorih
in odločitvah so sodelovali in-
vestitor, občinska uprava, pro-

jektant, urbanist, o tem smo
obveščali tudi gradbeni odbor.
Govoriti o tem, zakaj se je to
zgodilo, kdo je za to kriv, kaj ni
bilo v startu gradnje in pozne-
je storjenega, je sedaj boleče in
ne spremeni dejstva, da je bila
klet doma poplavljena. Seveda
je potrebno zadeve analizirati
in se iz njih tudi kaj naučiti. Te-
daj smo se vsi trudili po svojih
najboljših močeh in naredili
vse, kar je bilo predlagano na
osnovi analiz geomehanika in
hidrologa.

Vsaka naravna nesreča nas po-
novno spomni in opomni, ka-
ko majhni in neznatni smo
proti vsemu stvarstvu. Koliko
si prizadevamo npr. za pride-
lek na polju, pa nenadna toča
uniči vse! Koliko je različnih
nezgod v naši bližnji ali nepo-
sredni okolici in se le sprašuje-
mo kako, zakaj prihaja do tega.
Ljudje pa vedno delamo napa-
ke in to največkrat nehote.
Brez napak je le tisti, kdor ne
dela nič. Iščemo izgovore in
težko sprejemamo odgovor-
nost. Naš Stvarnik pa nas
spremlja povsod in vedno. Da-
je nam svobodno voljo in nas
včasih opomni. Ne pozabimo,
da nam niti las ne pade z glave
brez Njegove volje. V svetu se
zgodi veliko nenavadnih in

nevsakdanjih dogodkov.
Spomnimo se le vulkanskega
pepela z Islandije. Blokiran je
bil velik del letalskega prevoza.
Še bi lahko naštevala. Strokov-
njaki iščejo vzroke in odgovo-
re, osebno pa sem prepričana,
da so to božji opomini vsem
nam, vsemu človeštvu. Ljudje
se moramo spremeniti, po-
novno moramo odpreti svoja
srca in prisluhniti samemu se-
bi, sočloveku, Bogu.

Tudi pri gradnji Zavoda sv. Te-
rezije so se naredile napake. To
se ugotavlja sedaj, podobno
kot doživljamo nerodnosti po
vselitvi v novozgrajene lastne
domove. Vsi se učimo na na-
pakah. Tudi v Zavodu na Vid-
mu se vodstvo trudi težave od-
praviti in narediti vse za opti-
malno bivanje. Kako lep odziv
sem prejela od glavne medi-
cinske sestre v Zavodu, ko sem
izrazila skrb glede poplave v
domu. Rekla je: »Vsi oskrbo-
vanci in vsi zaposleni smo živi,
vsi smo mirni, tudi te težave se
bodo uredile.« Res, Bogu hvala
za takšne ljudi! Podobno mi je
odgovorila gospa iz Strug, ki so
bili prav tako šest dni pod vo-
do. Pomembno je življenje in
to življenje v Duhu! Le človek
širokega duha je zmožen mir-
no in preudarno sprejemati

dobre in težke trenutke v živ-
ljenju! V naši okolici je toliko
dobrih ljudi, ki so pripravljeni
v stiskah in težavah pomagati
sočloveku. Tudi pri tej naravni
nesreči so mnogi občani na
različne načine pokazali svojo
solidarnost, svojo duhovno ši-
rino, svojo srčnost. Kljub teža-
vam in preizkušnjam, ki jih
doživljamo, zaupam in veru-
jem v zmago dobrega, kajti le
trpljenje nas preoblikuje v
boljše ljudi.

Vsak val zla človeka rani, ga za-
boli, tudi mene. Kako radi
ljudje sodimo drug drugega,
čeprav ni to naša pravica. Vse
kar sem v zadnjih dveh deset-
letjih delala javno, za dobro
vseh, sem to počela z vso od-
govornostjo. Vendar ne sama,
vedno v timu, z ljudmi, ki smo
se skupno trudili za dosego ci-
lja in vedno s priporočilom za
božjo pomoč. Dom je tu in
morebiti bom kmalu potrebo-
vala njegove usluge. Le val do-
brega preplavi slabo! Pred-
vsem je pomembno v sebi go-
jiti dobre misli o vsem in vsa-
komur, tudi za tiste, ki žalijo
namerno, kajti vsi bomo za
svoja dejanja Bogu dajali od-
govor. ◆
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Aleš Juvanc

V torek, prvega junija, sem se poslovil od
prijaznega poljskega duhovnika Macieka
in tudi od Zimbabveja ter se znašel na
meji z Bocvano, ki je edina od afriških dr-
žav, ki sem jih obiskal, ko nisem potre-
boval vizuma. Tam sem med drugim sre-
čal tri ženske z velikimi torbami. Na vpra-
šanje, kaj je v njih, so odgovorile: »Tobak
imamo; ali ga kaj potrebuješ?« »Niti ne,
prvič, nimam ga kam dati in drugič, ne
kadim,« sem odvrnil. »V Francistown gre-
mo, tam ga bomo skušale prodati čim
več,« so nadaljevale. Želim vam, da pro-
date vsega in, da se domov vrnete s čim
več denarja,« sem jim zaželel. One pa me-
ni: »Me pa tebi želimo, da uspešno pri-
kolesariš v JAR.« Zvečer sem tudi sam
prispel v Francistown, ki je drugo največ-
je mesto v državi in ima nekaj manj pre-
bivalcev kot drugo največje slovensko
mesto. Bocvana je sicer redko poseljena.
Po površini je približno tako velika kot

Francija, a ima celo nekoliko manj pre-
bivalcev kot Slovenija, slaba dva milijo-
na. Leta 1966 je razglasila samostojnost,
ko se je odcepila od Velike Britanije. V če-
trtek sem srečal tri Poljake, ki so kolesa-
rili od Kaira do Cape Towna, a ne na og-
led SP v nogometu. »Na dan prekolesari-
mo povprečno okoli 70 km,« so razložili.
»Jaz bom danes imel prek 200 km,« sem
se pohvalil. In res, zvečer v kraju Dibete
se je števec ustavil pri številki 219, kar je
bila druga najdaljša etapa na poti. Ogla-
sil sem se na veliki policijski postaji, kjer
je bilo na dolžnosti kar nekaj policistov,
a prostori za zlikovce so bili prazni. Tisti
večer ni bil priprt prav nihče. No, ravno
v tistem delu postaje je prenočil en člo-
vek, namreč jaz, seveda le kot gost. 

JOK V GABORONEJU

Naslednji dan sem prikolesaril v Gaboro-
ne, glavno in največje mesto Bocvane, ki
ima približno 200.000 prebivalcev. Nasta-

S kolesom na jug
V začetku aprila sem poletel v kenijsko prestolnico Nairobi, kjer sem začel kolesarsko pot po Afriki. Prek
Tanzanije, Malavija, Mozambika, Zimbabveja in Bocvane sem jo zaključil v Južni Afriki, kjer sem si ogledal vse tri
tekme naše reprezentance na svetovnem prvenstvu v nogometu. Skupaj sem prekolesaril 6117 km in se konec
junija v domovino vrnil z letalom.

3.DEL: BOCVANA, JUŽNA AFRIKA

nil sem se v hotelu v središču mesta in
zvečer odšel v dva nočna kluba. Dopold-
ne sem si ogledal nekaj znamenitosti v
središču mesta, med drugim parlament,
ki sem ga lahko fotografiral le od daleč.
Zgodaj popoldne sem se namenil zapu-
stiti mesto in tudi državo, saj je od sre-
dišča mesta do meje z JAR le 18 km. V
bližini novozgrajenega stadiona je do
mene pristopil, tam že dolga leta živeči,
Črnogorec Esad in predlagal, naj še za
dan ostanem v Gaboroneju ter me pova-
bil v svoje stanovanje. Nekaj ur kasneje
sva se dobila pred trgovskim centrom in
odšla do njegove velike in lepe hiše. Ti-
ste dni je bil v hiši popolnoma sam, saj
je bila žena s hčerkama na obisku v Čr-
ni Gori, služkinji pa je dal prosto. Kot
zdravnik - ginekolog ima lastno ordina-
cijo na drugem koncu mesta. Nekaj ma-
lega mi je dal jesti, on je kasneje odšel na
poslovno večerjo. Pred odhodom mi je
dejal, da ima zjutraj pomemben turnir v
golfu in se ga mora udeležiti. Zato me je
prosil, naj bom za odhod pripravljen ob
sedmih, ker naj bi takrat tudi on odšel.
Spat sem šel v posebno malo hišo za go-
ste. V nedeljo, šestega junija zjutraj, sem
bil pripravljen na odhod in stopil do ve-
like hiše poleg ter hotel poiskati Esada, a
vrata so bila zaklenjena in njega nikjer.
Najprej sem pomislil, da se mu je mudi-
lo in je na hitro odšel na golf. Ampak
oprema za golf je bila v garaži in ugoto-
vil sem, da se od prejšnjega večera sploh
ni vrnil domov. Stvar je postajala vse bolj
čudna in bil sem zaskrbljen. Najprej za-
radi Esada, da se mu ni zgodilo kaj hu-
dega in tudi zaradi sebe, ker nisem vedel,
kako naj zapustim posest, saj je bilo vse
zaklenjeno. Poleg tega je bil okoli poses-
tva visok zid in nad njim še električna na-
petost. Poklicati ga nisem mogel, ker moj
mobilni telefon ni imel signala v tistem
delu mesta. Po kaki uri sem skozi garažo
le našel izhod in pred odhodom sem Esa-
du napisal zahvalno pismo. Med pisa-
njem me je premagal jok, nisem mogel
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več zadrževati solz. Pomislil sem na naj-
hujše: »Kaj, če je doživel hudo prometno
nesrečo, kaj, če so ga nepridipravi ugra-
bili ali celo ubili?« Odšel sem do najbliž-
jega trgovskega centra, kjer sva se z Esa-
dom dobila že dan prej. Do mene je pri-
stopil Hrvat Tomislav iz Crikvenice, v Ga-
boroneju živeči podjetnik s tovornjaki.
Razložil sem mu, kaj se je zgodilo zjutraj.
Esada je poznal in rekel mi je, naj si ne
ženem k srcu, da je z njim vse v redu in,
da je noč verjetno preživel pri kakšni žen-
ski. Tomislav mi je naročil pijačo v enem
od lokalov in glej ga zlomka, le nekaj mi-
nut kasneje je mimo prišel Esad, rekoč,
da je noč preživel v bolnišnici, ker je pri-
jatelj doživel hudo prometno nesrečo. Le
kdo je govoril resnico, Esad ali Tomislav?

Prestolnico sem le zapustil in tudi Boc-
vano, a pri tem se je zataknilo. Iz Bocva-
ne sem šel s težavo in malo je manjkalo,
da nisem končal v zaporu. Ob prihodu v
državo sem na obrazec zapisal, da name-
ravam ostati štiri dni, obmejni organi pa
so to zapisali tudi v moj potni list. Ko sem
Bocvano zapuščal, je mineval že šesti dan
in to je še kako motilo obmejne uradni-
ke. Njihova nadrejena me je povabila na
razgovor, rekoč: » Že drugi dan si nele-
galno v državi, kršiš zakone Republike
Bocvane in to je resen problem.« Po sla-
bi uri neprijetnega pogovora sem obmej-
no stavbo le zapustil in jo na srečo od-
nesel brez kazni. Natanko dva meseca po
slovesu od doma sem začel kolesariti po
Južni Afriki, kjer se, tako kot v vseh afriš-
kih državah, ki sem jih obiskal, uporab-
lja levi vozni pas. To ni nič nenavadnega,
saj so vse države članice Commonwealt-
ha, združenja držav nekdanjih britanskih
kolonij; razen Zimbabve je iz njega izsto-
pil leta 2003. JAR ima 49 milijonov pre-

bivalcev in 11 uradnih jezikov. Leta 1652
so jo začeli naseljevati prvi kolonisti iz
Evrope - Nizozemci. Kasneje so jo začeli
poseljevati še Angleži in med tema naro-
doma so v 19. stoletju izbruhnile burske
vojne zaradi ozemeljskih teženj. V drugi
polovici minulega stoletja je JAR zazna-
movala rasna politika apartheida. Zaen-
krat je država najbolj gospodarsko razvi-
ta na črni celini, a ravno s padcem apart-
heida se stanje močno slabša. Leta 1961
je Južna Afrika postala republika in se do-
končno osamosvojila. Dan sem sklenil na
samotni turistični kmetiji belih priseljen-
cev blizu vasi Nietverdiend. Večerjal sem
zunaj ob kaminu, saj so bili večeri in zla-
sti jutra dokaj hladni. Bližala se je zima
in domačini so si bili enotni, da tako hu-
de že dolgo ni bilo. Doletela me je prava
celinska južnoafriška zima, ko je bilo zju-
traj tudi okoli ničle, a brez megle, čez dan
se je ogrelo do 20 stopinj, nebo pa je bi-
lo vedno kristalno jasno. 

Zjutraj sem si najprej ogledal nekaj vrst
divjih živali v ujetništvu, med njimi tudi
leve in se poslovil od prijaznih gostiteljev.
Kolesaril sem proti jugovzhodu po glav-
ni cesti v smeri Johannesburga in se od-
ločil, ker ni bilo daleč, da zavijem še v
znameniti Sun City. Obšel sem Rusten-
burg in v predmestju srečal belopoltega
domačina Johnyja na kolesu, ko je treni-
ral in mi dal telefonsko številko. Malo na-
prej sem se ustavil ob močno zastraženi
pripravljalni bazi angleške reprezentan-
ce. Pozno popoldne sem prikolesaril v
glamurozni Sun City, turistično-zabavišč-
no naselje, kjer so pred desetimi leti dva-
krat organizirali izbor za miss sveta. To se
je zgodilo v znanem in zelo lepem hote-
lu Palace of the Lost City, ki sem ga vse-
kakor obiskal. Seveda v njem nisem pre-

nočil, saj je najvišja cena za nočitev na
osebo nekaj več kot 6.000 evrov. Bila je že
tema in šel sem do bližnje igralnice, le na
ogled, v sklopu katere je tudi hotel in naj-
nižja cena za nočitev okoli 400 evrov. Ko
sem že odhajal, sta me dva varnostnika
vprašala, kje bom spal in odgovoril sem:
»Ne vem, a tu zagotovo ne, je predrago.«
Organizirala sta mi spanje prav tam in to
brezplačno. Spal sem na tleh balkona nad
igralnico. V sredo sem po isti poti kolesa-
ril proti Rustenburgu, najprej spet mimo
angleške trening baze, in si malo naprej,
v kraju Phokeng, kakih 15 km pred Ru-
stenburgom, ogledal od zunaj stadion, ki
je gostil tekme SP. V središču mesta sem
se znašel točno opoldne, kjer so na mo-
jo žalost ravno takrat priredili koncert vu-
vuzel po vsem mestu. Poklical sem
Johnyja in preostanek dneva preživel v
njegovi hiši. Naslednji dan sem malo ven
iz mesta kolesaril mimo južnokorejske
trening baze in v kraju Magaliesburg, kjer
so bili nastanjeni portugalski nogometa-
ši, dal izjavo za portugalsko TV. Kot ved-
no, sem bil med Portugalci lepo sprejet.
Pred trgovsko hišo, katere lastnik je tam
živeči Portugalec, je bil sprejem za mo-
torista, ki se je v JAR pripeljal iz Portugal-
ske. Ravno se je začelo mračiti, ko sem
prikolesaril do predmestja Johannesbur-
ga, največjega južnoafriškega mesta in
tretjega največjega v Afriki. Ima štiri mi-
lijone prebivalcev, s širšo okolico pa de-
set. Že globoko v temi sem, z nekaj iska-
nja, našel pripravljalno bazo naših nogo-
metašev, ki je bila severno od središča
mesta, v četrti Hyde Park. S strani NZS
sem bil deležen vseh treh vstopnic za slo-
venske tekme in za to sem jim hvaležen,
a po drugi strani so me predstavniki na-
še nogometne zveze, razen redkih izjem,
ignorirali. Prespal sem v telovadnici, ki je
bila v sklopu trening baze naših nogome-
tašev.

ZAČETEK NOGOMETNEGA SPEKTAKLA

Zjutraj mi je oskrbnik športnega centra
razkazal prostore in okolico pripravljalne
baze. Kasneje sem bil prisoten na trenin-
gu naših nogometašev in dal nekaj izjav
za slovenske medije. 11. junij je bil dan,
ko je bila odigrana prva tekma na svetov-
nem nogometnem prvenstvu med JAR in
Mehiko. Zapustil sem Hyde Park in kole-
saril na drugi konec mesta, do predmest-
ja na jugozahodu, kjer je stadion Soccer
City. Kljub temu, da nisem imel vstopni-
ce, sem bil odločen, da bom nekako pri-
šel na tekmo, a mi ni uspelo. Prek TV sem
jo spremljal v bližnjem šotoru za novinar-
je. Po tekmi sem ostal v okolici stadiona,
kjer je mrgolelo ljudi.  Šel sem v šotor za
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prostovoljce, kjer so mi ponudili hrano.
»Tudi jaz sem prostovoljec, prostovoljno
sem prikolesaril iz Kenije do sem«, je bil
moj argument na pol v šali. Ko je bil sta-
dion že prazen, sem si ogledal njegovo
notranjost in se na kratko zadržal v VIP
prostorih. V bližini stadiona je bilo veli-
ko šotorov, ki so bili po tekmi prazni, prej
pa namenjeni raznim dogajanjem, in v
enem od teh sem prenočil. V soboto sem
kolesaril le do središča Johannesburga,
od tam sem šel z avtobusom v Polokwa-
ne, v času apartheida se je mesto imeno-
valo Pietersburg. Naslednji dan sem se
odpravil na stadion Peter Mokaba in si
seveda ogledal prvo tekmo naših nogo-
metašev, ki so jo proti Alžiriji dobili z 1:0.
Po tekmi sem se nekako prerinil do av-
tobusa z našimi nogometaši, čeprav so
bili močno varovani, in jim čestital za us-
peh. A tudi oni so na moj račun izrekli
pohvale. V ponedeljek sem si še malo og-
ledal središče mesta in Polokwane zapu-
stil popoldne; kolesaril sem zopet proti
jugu oziroma Johannesburgu.

NA GOLICI TUDI V JUŽNI AFRIKI

V torek sem v mestu Modimolle preno-
čil, tako kot že nekajkrat na tej poti, na
policijski postaji kot gost. Dan zatem je
bil v JAR praznik - nekakšen dan mlado-
sti in ko sem dopoldne kolesaril skozi
mesto Bela - Bela, nisem mogel verjeti
svojim ušesom. Iz bližnjega šotora sem
slišal znano Avsenikovo glasbo Na Golici
in nisem mogel kar tako mimo. Organi-
zatorja sem vprašal, kje je dobil plošček
s to glasbo. »Misliš to nemško glasbo?«
me je vprašal nazaj. »Ne, to je vendar slo-
venska glasba!« sem bil kar nekoliko uža-
ljen. No, morda je bila res nemška, saj je

šlo za orkestralno priredbo. Zvečer sem
prikolesaril v prestolnico Pretoria oziro-
ma Tshwane, kot se mesto zopet imenu-
je in ima dobra dva milijona prebivalcev.
Pravzaprav ima JAR tri glavna mesta; os-
tali dve sta še Cape Town in Bloemfon-
tein, a pri vseh velja za pravo prestolni-
co Pretoria. Hotel sem na tekmo JAR -
Urugvaj, a mi zopet ni uspelo. Naslednji
dan sem se v kraju Midrand, v bližini je
nekdanje dirkališče formule 1 Kyalami,
srečal s slovenskimi navijači, kjer sem bil
dve noči gost v njihovem hotelu. V petek,
18. junija, sem se skupaj z njimi na avto-
busu odpeljal proti središču Johannes-
burga. Bil sem prijetno presenečen, ko so
zame zbrali kar nekaj denarja in ob tej
priliki se jim lepo zahvaljujem. Na stadio-
nu Ellis Park smo si ogledali tekmo Slo-
venija : ZDA, ki se je končala z 2:2. Po tek-
mi sem se prerinil v VIP prostore in se z
navijači vrnil v Midrand.

Dan zatem sem še zadnjič kolesaril
skozi Johannesburg in naprej do mesta
Sasolburg, kjer sta me lepo sprejela sta-
rejša zakonca Tone in Pavla, tam živeča
Slovenca, ki sta starša prijatelja Marka, ki
se je iz JAR preselil v Slovenijo. V nedeljo
sem ves dan ostal v Sasolburgu. Dopold-
ne sva šla s Tonetom k maši v cerkev vne-
bovzetja in si ogledala središče mesta.
Naslednji dan sem pot najprej nadaljeval
s kolesom do cestninske postaje na avto-
cesti. Že prej mi je bilo jasno, da celotne
poti v Port Elizabeth ne bom mogel ko-
lesariti. Štopal sem in ustavil mi je fran-
coski navijač s praznim kombijem ter me
odpeljal do mesta Bloemfontein. Tam
sem šel na avtobusno postajo in bil še ka-
ko jezen, saj je imel avtobus kar pet ur
zamude. V kraju Cookhouse, 160 km pred
mestom Porth Elizabeth, sem v torek do-

poldne izstopil in nadaljeval kolesarjenje.
Po natanko treh tednih sem spet videl
oblake na nebu, malo kasneje pa po sla-
bih dveh mesecih še Indijski ocean. Zve-
čer sem prikolesaril v Port Elizabeth, ki
je malo podoben nam bližnjima mesto-
ma Rijeki in Genovi, in se nastanil v ho-
telu s slovenskimi navijači, kjer sem os-
tal še naslednji večer. Tam sem srečal tu-
di znanega motivatorja Smiljana Morija
s svojimi sodelavci. V sredo, 78. dan na
poti, je bil zadnji, ko sem bil še ves dan
v Afriki in zadnji, ko sem še malo kolesa-
ril - od hotela do stadiona in nazaj. Do-
poldne sem bil na plaži v bližini hotela
in se okopal v Indijskem oceanu, čigar
temperatura je bila kakih 20 stopinj. Pred
odhodom na stadion Nelson Mandela
bay sem dal izjavo za južnoafriški časnik
The Herald in si kasneje ogledal tekmo
med našimi in angleškimi nogometaši.
Srečanje so Slovenci izgubili z 0:1 in se
tako poslovili od SP. Po tekmi mi je uspe-
lo priti do avtobusa naših nogometašev,
na hitro sem se z nekaterimi srečal in se
poslovil od njih. V četrtek, 24. junija, sem
na mojo žalost zapustil Južno Afriko, saj
bi v lepem mestu Port Elizabeth še ostal
in bi si rad ogledal še druga mesta in po-
krajine, ki jih nisem videl. Okoli sedmih
zvečer sem skupaj s slovenskimi navijači
in agencijo TAO poletel naravnost do
ljubljanskega letališča, z vmesnim po-
stankom v Mombasi, kamor sem prispel
na naš največji državni praznik v dopol-
danskih urah. 

Na koncu bi dodal, da je Afrika še zad-
nja celina, ki sem jo obiskal s kolesom, a
je po njej težje kolesariti kot po drugih
celinah. Nikjer se nisem počutil ogrože-
nega in ljudje so me povsod večinoma le-
po sprejeli, za kar se jim toplo zahvalju-
jem. Ni bilo tako nevarno kot so me opo-
zarjali mnogi. Poleg spodaj naštetih po-
kroviteljev, se zahvaljujem tudi firmi
Schwalbe za dobre pnevmatike. Zahva-
ljujem se še nekaterim sorodnikom in
prijateljem, ki so me finančno in moral-
no podprli. 

Moja spletna stran: 
www.addacom.info/juvanc 

POKROVITELJI: TAO, KMETIJA SLAVEC,
CULT, ŽOLNA ŠPORT, SLS, NZS, KZS, KROVST-
VO IN KLEPARSTVO KOZLEVČAR, CANON,
ADDACOM, PROCOND, BTS COMPANY, RUJZ
DESIGN, AVTOSTORITVE ZAJEC, MIZARSTVO
ZALAR, PICERIJA ARKADA, GOSTILNA
PETKOVŠEK, GOSTILNA STRAH, HOTEL
GRANDVID, EMONSKA KLET, FASADERSTVO
DOLINŠEK, FS ŠPICA, FS ALENKA, RADIO
ORF - SLOVENSKI SPORED, RADIO ZELENI
VAL
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Alenka Leskovar prof., vodja šole v naravi

Šola v naravi je tako, kot že vrsto let po-
tekala na Debelem rtiču od 6. do 11. sep-
tembra. Pouka v naravi se je udeležilo 46
učencev petega razreda, matične šole in
treh podružnic. Učence smo spremljali in
poučevali učitelji: Andrej Škantelj, Anja
Perko, Mateja Strnad, Danilo Drobnič,
Roman Zabukovec in Alenka Leskovar

V šoli v naravi učno-vzgojni proces po-
teka po naprej pripravljenem programu,
katerega učitelji pripravimo pred odho-
dom (priloga poročila). Zastavimo si ci-
lje in vsebino vzgojno izobraževalnega

dela skozi cel teden bivanja na Debelem
rtiču. V ospredju je športno vzgojno izo-
braževalni program, vsak dan pa imajo
učenci tudi pouk ostalih predmetov. Ve-
čeri pa so namenjeni kulturnemu, zabav-
nejšemu preživljanju časa.

Prvi dan je bilo na preverjanju 6 učen-
cev neplavalcev, ostali pa so že bili pla-
valci.. Na preizkusu zadnji dan šole v na-
ravi je 26 učencev osvojilo bronastega
delfina, 14 srebrnega delfina in 5 učen-
cev ZLATEGA DELFINA: Lea Nose, Miha
Okorn, Marko Čmrlec, 

Žiga Mohar, in Žan Rotar. Učitelji smo
še posebej veseli, ker je pet neplavalcev

Poletna šola v naravi 2010
Kljub dokaj slabemu vremenu je bilo delo potekalo po programu in smo dosegli zastavljene cilje, s trudom in strokovnostjo
vseh učiteljev in seveda s pridnostjo ter delavnostjo učencev.

osvojilo bronastega delfina to pomeni, da
so postali plavalci. Le eni učenki to ni us-
pelo,osvojila je bronastega morskega ko-
njička. Tako so se učenci zadnji dan, pol-
ni lepih spominov in izkušenj vrnili do-
mov. ◆

15. EVROPSKO PRVENSTVO V KARATEJU

Na 15. EVROPSKEM PRVENSTVU, ki je potekalo od 23. do 26.
septembra 2010 v Benetkah (Italija), je kot član Slovenske
reprezentance nastopal tudi član Shotokan karate kluba Grosuplje
REM MARIČ.
Rem je nastopil v absolutni kategoriji v borbah in osvojil 1. mesto
in s tem naslov EVROPSKEGA PRVAKA.

ČESTITAMO!!!

V prejšnjo številko glasila Naš kraj je bil
pomotoma poslan lanskoletni članek šo-
le v naravi. Vsem prizadetim se iskreno

opravičujem.              

Andrej Škantelj
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J. N.

Kot vsako jesen, je bil tudi letos struški turnir v malem nogo-
metu. To je struški praznik, na katerem se srečujemo tisti, ki si-
cer ne utegnemo več priti na igrišče, s tistimi, ki nas zastopajo
v občinski ligi in mladimi, katerih izbor nas bo čez nekaj let za-
stopal navzven. 

Letos pa je bil praznik v marsičem prelomen. Poleg stan-
dardnih ekip: ligašev, veteranov, starejših in mlajših mladincev,
sta bili še osnovnošolski ekipi deklet in fantov, dekliška ekipa
in ekipa vasi Tisovec.

Igrati na tem turnirju je najlepša zmes prijateljstva, tekmo-
valnosti in struškega ponosa. Letos pa je bilo vse to oplemeni-
teno še z dekliškim čarom. Da ne bi kdo narobe razumel; de-

Struški turnir v malem nogometu

Marjan Prijatelj, za ŠD Kompolje

V mesecu septembru se je pričela sezona namiznega teni-
sa, ki bo trajala vse do konca meseca maja prihodnje leto.

Pod okriljem ŠD Kompolje delujejo naslednje vadbene sku-
pine: 
• osnovnošolska (četrtek od 17:00 do 20:00 ure)
• srednješolska  (sreda  od 19:00 do 22:00 ure)
• rekreacijska - starejši (ponedeljek od 20:00 do 22:00 ure)

Pričela so se tudi tekmovanja. V medobčinski ligi tekmuje-
mo z dvema ekipama (ŠD Kompolje mladinci in ŠD Kom-
polje veterani). V letošnji sezoni smo napredovali v IV. ljub-
ljansko ligo, v kateri igra osem ekip. 
Poleg ligaških tekmovanj potekajo tudi razna turnirska tek-
movanja. V mesecu novembru se nameravamo udeležiti me-
dobčinskega tekmovanja dvojic, ekipnega pokalnega tekmo-
vanja in turnirja za računalniško lestvico v Velikih Laščah,
pripravljamo pa tudi že vse potrebno za izvedbo turnirja v
počastitev občinskega praznika, ki bo 3. in 4. decembra 2010. 
Vsi ljubitelji namiznega tenisa še je čas, da se priključite ka-
teri od vadbenih skupin. 
V primeru večjega interesa za vadbo imamo možnost do-
datnega termina po dogovoru.
Informacije: Marjan Prijatelj na gsm: 041 256 506

VABLJENI!!

ŠPORTNI POZDRAV!

Sezona namiznega tenisa

kleta imajo čar, katerega fantje in možje ne premoremo. Na
igrišču pa so bile hitre, borbene in vztrajne do zadnjega sodni-
kovega piska. Ni naključje, da je bil najboljši vratar turnirja vra-
tarka in najboljši igralec - igralka. 

Kaj pa rezultati? 
Na igrišču so bili najboljši ligaši, za šankom pa veterani. ◆
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S tekmami 22. kroga se je v soboto, 16.
oktobra, končala sezona odprtega pr-
venstva občine Dobrepolje v malem no-
gometu. V letošnji različici tekmovanja,

ki je bilo dvokrožno, je nastopilo 11 ekip
iz občin Dobrepolje, Velike Lašče in
Ivančna Gorica, kar potrjuje dejstvo, da
spada dobrepoljska liga med kvalitetnej-
še lige . Že po nekaj uvodni krogih se je
izoblikoval krog ekip, ki so se borile za
naslov prvaka in pa krog ekip, ki so bile
nekoliko »šibkejše«, kljub temu pa tudi
kakšno presenečenje ni manjkalo. Naslov
prvaka lige je osvojila ekipa A JE TO!? -
ŠD KOMPOLJE, drugo mesto je pripadlo
lanskim zmagovalcem, ekipi VELIKI
SNEŽAK-ŠD DOBREPOLJE, tretja pa je
bila ekipa KMN MINA CAFE iz Velikih
Lašč.

Nagrado za FAIR PLAY je prejel FUT-
SAL KLUB DOBREPOLJE, medtem ko je

bil najboljši strelec lige Rok VIDIC iz eki-
pe A JE TO!? - ŠD KOMPOLJE.

ZŠO DOBREPOLJE

TRENUTNA LESTVICA
št. tekem zmage remiji porazi TOČKE dani : prej. goli gol razlika

1 A'JE TO ŠD KOMPOLJE 20 17 1 2 52 88 : 30 58
2 ŠD DOBREPOLJE VELIKI SNEŽAK 20 15 4 1 49 74 : 36 38
3 KMN MINA CAFE VELIKE LAŠČE 20 11 5 4 38 80 : 44 36
4 ŠD PONIKVE 20 11 4 5 37 69 : 38 31
5 ŠMD TURJAK 20 11 3 6 36 52 : 27 25
6 FSK MAFIJOZI 20 10 6 4 36 69 : 43 26
7 OUTSIDER ŠD STRUGE 20 8 3 9 27 60 : 66 -6
8 ŠD PREDSTRUGE 20 5 1 14 16 35 : 64 -29
9 ŠD CESTA 20 4 1 15 12 34 : 80 -46
10 ŠD ZAGORICA 20 3 0 17 8 31 : 82 -51
11 FUTSAL KLUB DOBREPOLJE 20 1 0 19 3 27 : 109 -82

Rezultati 21. in 22.krog

KMN MINA CAFE VELIKE LAŠČE - ŠD PREDSTRUGE 3 : 1
FUTSAL KLUB DOBREPOLJE - FSK MAFIJOZI 3 : 7
A'JE TO ŠD KOMPOLJE - ŠD CESTA 6 : 1
ŠD ZAGORICA - ŠD DOBREPOLJE VELIKI SNEŽAK 0 : 3
ŠD PONIKVE - OUTSIDER ŠD STRUGE 3 : 2
OUTSIDER ŠD STRUGE - ŠD ZAGORICA 8 : 3
ŠD DOBREPOLJE VELIKI SNEŽAK - A'JE TO ŠD KOMPOLJE 2 : 1
ŠD CESTA - FUTSAL KLUB DOBREPOLJE 3 : 1
FSK MAFIJOZI - KMN MINA CAFE VELIKE LAŠČE 6 : 3
ŠD PREDSTRUGE - ŠMD TURJAK 0 : 5

FAIR PLAY (lestvica):

št. tekem prekrški POVPREČJE
1 FUTSAL KLUB DOBREPOLJE 20 23 1,15
2 ŠD CESTA 19 35 1,84
3 ŠD PREDSTRUGE 19 44 2,32
4 FSK MAFIJOZI 20 50 2,50
5 ŠD DOBREPOLJE VELIKI SNEŽAK 19 56 2,95
6 A'JE TO ŠD KOMPOLJE 20 62 3,10
7 ŠD ZAGORICA 19 60 3,16
8 ŠD PONIKVE 20 68 3,40
9 OUTSIDER ŠD STRUGE 20 72 3,60
10 KMN MINA CAFE VELIKE LAŠČE 20 72 3,60
11 ŠMD TURJAK 20 78 3,90

Mali nogomet

Obstaja samo en način, da se dobro počutimo: naučiti se moramo biti zadovoljni s tem, kar nam je bilo

dano, in ne vedno zahtevati tisto, kar nam trenutno manjka. 

Theodor Fontane

Druge soditi in obsojati je težko ozdravljiva, skoraj neozdravljiva navada, proces njenega zdravljenja

pa vsekakor zelo dolg. 

Fridrich Wilhelm Faber

Misli
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Bojan Novak, ŠD Dobrepolje

V Športnem društvu Dobrepolje skrbimo
za promocijo zdravih aktivnosti in pri
tem poskušamo biti karseda aktualni in
tako našim članom ponujamo pestro po-
nudbo aktivnosti. Letošnje poletje smo
se odločili, da povabimo zainteresirane
tekače, ki jih vsako leto več videvamo po
naših poteh, da bi se skupaj pripravili na
najmnožičnejšo tekaško prireditev v Slo-
veniji - Ljubljanski maraton.

V avgustu se nas je v rekreacijskem
centru Gmajna v Bruhanji vasi tako zbra-
lo 12 podobno mislečih, kasneje se nam
jih je pridružilo še nekaj, tudi iz sosed-
njih Velikih Lašč, in sredi meseca smo za-
čeli z rednimi skupnimi treningi ob sre-
dah. Ti treningi so služili popestritvi si-
ceršnjih treningov. Dejstvo je namreč, da

je tek zelo individualna športna panoga,
vendar pa se zelo prileže kak tek v sku-
pini. Ta ti da dodatno motivacijo. 

Po drugi strani pa smo poskušali ne-
koliko razbiti utečeno prakso večine re-
kreativnih tekačev - neprekinjen tek. V
treninge smo tako vpletli različne tempo
teke, elemente atletske abecede, štafetne
igre ter hojo in tek proti Kamen vrhu.

Verjetno nas je kak bralec Našega kra-
ja opazil na cesti med Bruhanjo vasjo in
Kompoljami in nam namenil nekoliko
vprašujoč pogled.

Pripravljali smo se torej dva meseca,
vmes pa poskrbeli še za zunanjo podobo
- oblikovanje in izdelava enotnih tekaš-
kih majic. Na hrbet smo si kar po doma-
če napisali »Dirjam k nor`c«.

Na dan maratona smo se kot skupina
postavili na štart 10-kilometrske preiz-

kušnje. Le Mitja Laharnar se je odločil za
daljšo, 21-kilometrsko preizkušnjo. Štart-
na pištola je pognala po ulicah Ljubljane
več kot 4000 glavo množico tekačev. Vsak
od nas je imel svoj načrt teka, svoj cilj.
Tek nam je vsem dobro uspel, v cilju smo
si zadovoljni in polni vtisov hiteli pripo-
vedovati dogodke s proge in občutke po
pretečenih 10 kilometrih. 

Ob čaju smo se dogovorili, da to ni bil
enkraten projekt, saj se bomo skupinsko
udeleževali tudi prihajajočih tekov. Zač-
nemo že marca naslednje leto.

Vabljeni vsi, ki radi tečete in želite po-
stati del hitrorastočega rekreativnega gi-
banja. Ne oklevajte, pridružite se nam
spomladi in ... dirjajte k nor`ci! ◆

Več fotografij najdete na: 
www.sd-dobrepolje.si.

Dirjam k nor`c
Pripoved o tem, kako se je skupina Dobrepoljcev pripravila na letošnji Ljubljanski 
maraton in se ga v nedeljo, 24. 10. 2010, udeležila.



Razvedrilo 41oktober 2010

Sudoku
Opis igre: Cilj igre sudoku je izpopolniti mrežo tako, da se v vsakem stolpcu,
vrstici in malem kvadratu 3 x 3 le enkrat uporabi ena izmed danih rešitev.
Nobena številka se torej v vrstici, stolpcu ali malem kvadratu ne sme pojaviti
dvakrat. Pa veliko sreče pri reševanju!

JOJOBINO OLJE

Jojobino olje pridobivajo iz semen jojobe. To je rastlina, ki
uspeva le v nabolj vročih in sušnih pokrajinah. V semenu
naj bi bilo približno 50 %olja, ki se ga pridobiva z mehan-
skim stiskanjem. Prvotni prebivalci Amerike so jojobo upo-
rabljali proti bolečinam, z njo so zdravili ureznine, otekli-
ne, modrice in razne poškodbe, kadar ni bilo hrane, so jo
tudi jedli, njeno olje pa so uporabljali pri pripravi jedi. Z
njo so zdravili tudi bolezni lasišča in kože, še posebej pri
sončnih opeklinah. Ime so jojobi dali prav oni. Jojobino ol-
je je v bistvu tekoči vosek, sestavljen iz estrov.
Uporaba jojobinega olja je zelo razširjena v kozmetiki. Ol-
je je bogato z E vitaminom in deluje kot antioksidant. Ker
je zelo podobno kožnemu serumu, ki je naravni izloček ko-
že, kožo ne masti in je zato priporočljivo za nego mastne
in aknaste kože. Olje jojobe je primerno tudi za občutljivo
in suho kožo. Zavira staranje in ublaži nastanek prvih gu-
bic, po uporabi pa na koži ni mastnega filma. Kožo nahra-
ni in navlaži. Zato je jojobino olje zelo priljubljena sesta-
vina krem, losjonov, masažnih olj, pilingov in lasne kozme-
tike. 
Olje iz jojobe naj bo nepogrešljiv del vaše osnovne kozme-
tike, saj kožo neguje in jo ohranja mladostno.

Vlažilno olje
Potrebujemo 20 ml jojobinega olja, 10 ml mandljevega ol-
ja, 5 kapljic eteričnega olja sivke. Sestavine zmešamo v ste-
klenički in nato še na vlažno kožo vtremo nekaj kapljic vla-
žilnega olja. 

Življenjski slog

Svojo krono nosim v srcu, ne na glavi; ni pokrita

z diamanti in je nevidna: pravim ji

zadovoljstvo. To je krona, ki je bila kraljem

redkokdaj dana. 

Shakespeare

Misli
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Ne jokajte ob mojem grobu,
le tiho k njemu pristopite -
pomislite, kako trpel sem,
in večni mir mi zaželite.

ZAHVALA

Ob smrti našega moža, ata, starega ata in brata

ANTONA  BABIČA

(1934 † 2010)

iz Potiskavca

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v težkem
trenutku stali ob strani.

Hvala vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem za pomoč,
darovano cvetje, sveče, svete maše in izrečeno sožalje.

Hvala gospodu župniku za čuteče besede in lep pogrebni
obred, hvala pevcem za ganljivo petje.

Posebna zahvala tudi dr. Mariču in Robiju, ki sta ga redno
obiskovala na domu in ga bodrila ter cvetličarni Lilija za

izvedbo pogreba.

Še enkrat hvala vsem, ki ste ga kropili, ga pospremili k
počitku in vsem, ki zanj molite. Bog vam povrni.

Vsi njegovi

Težko je doumeti,
da mora tudi mama enkrat umreti!

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame, stare mame, tašče,
sestre in tete

LJUDMILE  BOŠTJANČIČ
iz Vidma

(11. 2. 1923 – 2. 10. 2010)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom,
vaščanom, prijateljem in znancem, ki ste v težkih trenutkih

slovesa sočustvovali z nami, darovali cvetje, sveče, svete
maše, izrekli ustna in pisna sožalja, jo pokropili ter jo v tako

velikem številu pospremili k večnemu počitku. 
Hvala dr. Mariču in Robiju za pomoč v zadnjih dneh

maminega življenja.
Hvala gospodu župniku za ganljivo opravljen pogrebni

obred, moškemu pevskemu zboru za izbrane in lepo
odpete pesmi in cvetličarni Lilija za organizacijo pogrebnih

slovesnosti.
Posebna zahvala Sonji in Vinku Prijatelj za pomoč pri

oskrbi naše mame ter sosedam za opravljene molitve in
pomoč v vežici.

Vsi njeni

VABILO NA
DOBRODELNI 
KONCERT

Občina Dobrepolje skupaj z Občino
Ribnica in Radiem Urban prireja
dobrodelni koncert z naslovom

»Za dežjem 
naj posije sonce«.

Na prireditvi bomo zbirali prispevke
za prebivalce občine Dobrepolje, ki

so jih prizadele poplave. 
Koncert bo 

v soboto, 20.11. 2010, 
ob 18. uri 

v Športnem centru Ribnica.

Prisrčno vabljeni na dobrodelni
koncert v Ribnico.

v SREDO, 1. 12. 2010, ob 19. uri
v dvorani Jakličevega doma na Vidmu.

Cena vstopnice v predprodaji je 12 EUR.
Nakup in rezervacija vstopnic: Občina Dobrepolje (tel. 01/786 70 10),

Knjižnica Dobrepolje (tel. 01/786 71 40), Turistična pisarna (tel. 041 962 823)
in eno uro pred predstavo.

PRISRČNO   VABLJENI.

Nastop  so  omogoč i l i :  Obč ina  Dobrepo l je ;  Pekarna  B la tn ik ,d .o .o .  





Ustanovitelj glasila je Občina Dobrepolje. Naslov uredništva: Videm 35, 1312 Videm-Dobrepolje. 
Odgovorna urednica: Mojca Pugelj. E-pošta: nas-kraj@dobrepolje.si, informacije po telefonu 031 301 057.
Tisk in oblikovanje: Auroragraf d. o. o. Glasilo izhaja enkrat mesečno v nakladi 1300 izvodov.

www.lon.si 

Poslovna enota GROSUPLJE, Kolodvorska 3, T: 01 781 01 30

Vabljeni v našo poslovalnico v Grosupljem.

UGODNI KREDITI

PAKET DOBRODOŠLICE

Vsem novim komitentom podarimo naslednje ugodnosti:
- dodatek 0,10 % k obrestni meri pri sklenitvi novega depozita
- brezplačno vodenje računa (prvo leto)
- 10 položnic brez plačila provizije
- brezplačno pristopnino na elektronsko banko eLON
- brezplačni dvigi gotovine na vseh bančnih avtomatih

- Potrošniški krediti
- Stanovanjski krediti
- Jesenski krediti
- Ekološki krediti

Vsem je skupna nizka obrestna mera. 


